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Protokół Nr XXXVI/23 

z XXXVI sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 30 marca 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXXVI Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1200 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 14 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach 

poszczególnych punktów porządku obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie 

pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie 

wchodzili sobie w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z 

ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Na salę obrad przybył Radny Piotr Rusiecki. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 
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4. Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku w Augustowie za 2022 r. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego za 2022 r. 

6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Augustowie o 

stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 r. 

7. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2022 r. 

8. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie o stanie zagrożenia 

zakaźnymi chorobami zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy.  

9. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Augustowie z działalności 

w 2022 r.  

10. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2022 r. Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie.  

11. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2022 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

12. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie za 

2022 r. 

13. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021-2030 za rok 2022. 

14. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Augustowskim na lata 2022 - 2024 za rok 2022 oraz z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022.  

15. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2022 rok”. 

16. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2022 r. 

17. Przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 - 2029. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Augustów. 

21. Podjęcie uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie poszanowania imienia św. Jana 

Pawła II. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz 

wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla trenerów 

prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w 

Powiecie Augustowskim. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Starosty Augustowskiego 

za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 
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25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę niezabudowanej 

nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji dotyczącej 

„zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej 

społeczności”. 

28. Przyjęcie protokołu XXXV/23 z dnia 27 stycznia 2023 r. 

29. Wolne wnioski. 

30. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego porządku obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Na salę obrad przybyła Radna Elżbieta Puczyłowska. W obradach uczestniczyło 16 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie.  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 27 stycznia do 

30 marca 2023 r. Zarząd Powiatu odbył 5 posiedzeń, podjął 45 uchwał. Pod obrady Wysokiej 

Rady kieruje 9 projektów uchwał. 

Szanowni Państwo, 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie z wykonania planu finansowego za 

rok 2022. Pierwsze trzy miesiące 2022 roku Szpital funkcjonował, jako „covidowy”, od 1 

kwietnia placówka wykonywała świadczenia medyczne według specyfiki  poszczególnych 

oddziałów w zakresie takim, w jakim funkcjonowała przez pandemią. W 2022 roku w SP ZOZ 

hospitalizowanych było 4 076 osób, urodziło się 229 noworodków. Wykonano 1 600 

zabiegów, w tym na bloku operacyjnym 1 241. Udzielono 66 283 porady ambulatoryjne, w 

tym najwięcej w poradni lekarza rodzinnego 20 817 i w ambulatorium w zakresie nocnej i 

świątecznej opieki 12 725. 

Wszystkie przychody za 12 miesięcy 2022 roku wyniosły 55 589 516,47 zł i stanowią 105,77% 

planu finansowego. Wszystkie koszty za 2022 rok wynoszą 58 365 827,42 zł i stanowią 

111,07% kosztów zaplanowanych na 2022 r. Wynik finansowy za 12 miesięcy działalności SP 

ZOZ liczony bez kosztów amortyzacji wynosi 11 150,41 zł (zysk). Rok 2022 jest ósmym z kolei, 

w którym SP ZOZ uzyskał wynik dodatni. Na dzień 31 grudnia 2022 r. Szpital nie posiada 
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zobowiązań wymagalnych. Zobowiązania  bez rezerw na środki unijne wyniosły 

12  503  890,79 zł, w tym kwota 6 282 848,94 zł to kredyty i pożyczki wobec Powiatu, 

pozostałe to kwota wpłaconych kaucji (w ramach zamówień publicznych) oraz zaksięgowane 

w grudniu 2022 roku koszty usług, wynagrodzeń, itp., do opłacenia w 2023 roku zgodnie z 

wystawionymi fakturami i terminami płatności. 

W tym miejscu pragnę podziękować Pani Dyrektor, Głównej Księgowej oraz całej załodze 

szpitala za wyjątkowo trudny rok, po części „covidowy”, za cały wysiłek, aby ten wynik był jak 

najlepszy. 

Zarząd Powiatu zapoznał się także ze sprawozdaniem Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie z wykonania planu finansowego za rok 

2022. 

W 2022 roku w SP ZZOD przebywało 230 pacjentów, w tym w Zakładzie Pielęgnacyjno – 

Opiekuńczym 157 osób, w tym 19 osób wentylowanych mechanicznie, w Zakładzie 

Opiekuńczo – Leczniczym 25 osób i w Hospicjum Stacjonarnym 48 osób. Wszystkie przychody 

za 12 miesięcy 2022 roku wyniosły 7 436 389,33 zł i stanowią 101% planu rocznego. W relacji 

rok do roku nastąpił wzrost przychodów z działalności podstawowej, tj. ze sprzedaży usług 

świadczonych w ramach kontraktu z NFZ o kwotę 1 720 951,22 zł, tj. o 44,8%. Na wykonanie 

planu w zakresie przychodów w 2022 roku wpłynęły: 

 przychody ze sprzedaży usług świadczonych w ramach świadczeń NFZ 5 561 757,66 zł, 

co stanowiło 74,8% przychodów ogółem, 

 przychody z odpłatności pacjentów 887 557,86 zł; (W Zakładzie Pielęgnacyjno – 

Opiekuńczym NFZ finansuje świadczenia zdrowotne, pacjent ponosi koszty 

wyżywienia i zakwaterowania. Miesięczną opłatę ustala się w wysokości 70% 

miesięcznego dochodu świadczeniobiorcy w rozumieniu przepisów o pomocy 

społecznej. Świadczenia zdrowotne w Hospicjum pokrywane są w całości przez NFZ.) 

 pozostałe przychody operacyjne 982 249,81 zł oraz 

 przychody z tytułu wynajmu i pozostałych usług 4 824,00 zł. 

Wszystkie koszty za 2022 rok wyniosły 6 944 850,08 zł, co stanowiło 98,9% planu. W relacji 

rok do roku nastąpił wzrost kosztów działalności o kwotę 1 537 601,58 zł, tj. o 28,4%, co w 

głównej mierze było związane ze wzrostem kosztów wynagrodzeń i pochodnych od 

wynagrodzeń. 

W związku m.in. z realizacją nadwykonań oraz dzięki oszczędnościom w zakresie kosztów, 

plan na 2022 rok zrealizowano z wynikiem finansowym 257 682,06 zł netto (zysk). 

Prowadzone projekty, otrzymane granty i darowizny przyczyniły się do zwiększenia 

możliwości świadczenia usług przez Zakład, a także wzrostu ich jakości i poprawy warunków 

zarówno pobytu jak i pracy. 

W 2022 roku Zakład zakończył realizację projektu pn. „Wspólne działanie przeciwko 

transgranicznym zagrożeniom dla zdrowia”, dzięki któremu wyremontowano parter 

segmentu B budynku (zachodni). Tym samym ukończono najważniejsze remonty, dzięki 
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którym obecnie SP ZZOD może swobodnie prowadzić swoją działalność, oferując pacjentom 

w sumie 85 miejsc. Łącznie dzięki przeprowadzonym inwestycjom utworzono dodatkowo 52 

miejsca. Koszt utworzenia jednego miejsca to około 158 tys. zł, z czego średnio około 79 tys. 

zł dofinansował Powiat Augustowski. 

Ponadto przeprowadzono prace związane z modernizacją zagospodarowania terenu, co 

przełożyło się na wygodę korzystania z otoczenia zarówno personelu, pacjentów oraz 

odwiedzających, dostępność dla osób niepełnosprawnych, a także wygląd zewnętrzny 

obiektu. Koszt tej inwestycji to 1 229 141,78 zł (w tym 1 044 770,51 zł ze środków UE, 184 

371,27 zł ze środków Powiatu Augustowskiego). 

Przypomnę, że zabiegi o pozyskanie środków finansowych na prace modernizacyjne placówki 

trwały od 2014 roku. W latach 2017 – 2018 SP ZZOD zrealizował projekt pt. „Poprawa usług 

ochrony zdrowia – lepsze samopoczucie pacjentów” w ramach programu Współpracy 

Transgranicznej Litwa – Polska. W ramach projektu zakupiono sprzęt medyczny, 

rehabilitacyjny oraz wyposażenie na łączną kwotę 644 401,65 zł, w tym 547 741,40 zł z 

środków UE, 96 660,25 zł wydatkowano z budżetu Powiatu Augustowskiego. 

Łączna wartość inwestycji w latach 2017 – 2022 (remont piętra segment C i łącznika, remont 

piętra segment B, remont parteru segment B, zagospodarowanie terenu oraz zakup sprzętu i 

aparatury medycznej) wyniosła 10 098 477,09 zł, w tym 5 686 192,03 zł dofinansowanie z 

UE, 4 412 285,06 zł z budżetu Powiatu Augustowskiego. 

Bardzo serdecznie dziękuję Pani Dyrektor wraz z pracownikami, zarówno za pracę bieżącą z 

chorymi pacjentami jak i działaniami, które spowodowały zwiększenie liczby miejsc i 

umożliwienie naszym mieszkańcom, korzystania z opieki medycznej w tym najtrudniejszym 

momencie życia. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniami z działalności za 2022 rok złożonymi przez 

jednostki powiatowe. Wszystkie jednostki pracują prawidłowo, realizują w pełnym zakresie 

zadania zgodnie z kompetencjami. Szczegółowe informacje będą zamieszczone w Raporcie o 

stanie Powiatu za 2022 rok. 

Już teraz, na początku roku, należy wziąć pod uwagę, że wzrosną koszty funkcjonowania 

jednostek. I tak: 

1) w SP ZOZ nastąpił wzrost cen za energię elektryczną i cieplną.  

energia elektryczna: styczeń 2022 – 44 243,29 zł, styczeń 2023 – 59 495,80 zł, czyli 

wzrost o 15 252,51 zł, tj. 134%. 

energia cieplna: styczeń 2022 – 58 572,70 zł, styczeń 2023 – 100 694,44 zł, 

czyli wzrost o 42 121,74 zł, tj. 172%.  

Ponadto, nastąpił znaczny wzrost cen od dostawców, np. o 49% za materiały 

opatrunkowe.  

2) w SP ZZOD nastąpił wzrost cen za energię elektryczną i cieplną: 
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energia elektryczna: styczeń 2022 – 4 886,81 zł, styczeń 2023 – 9 201,02 zł, czyli 

wzrost o 4 314,21 zł. 

energia cieplna: styczeń 2022 – 12 134,39 zł, styczeń 2023 – 23 529,94 zł, czyli 

wzrost o 11 395,55 zł. 

3) w szkołach i placówkach oświatowych prognozuje się, iż ogółem w 2023 roku 

koszt energii cieplnej wzrośnie o 439 513 zł, natomiast koszt energii elektrycznej o 

180 475 zł. 

4) w jednostkach organizacyjnych Powiatu, pomimo podobnego lub mniejszego 

zużycia energii elektrycznej, kwoty do zapłaty są dużo wyższe. Zużycie energii 

elektrycznej w budynkach 8 jednostek organizacyjnych i w budynkach Starostwa 

kształtowało się w styczniu 2022 i styczniu 2023 r. na porównywalnym poziomie: 

26 – 27 MWh (megawatogodzin) miesięcznie. Nastąpił ponad dwukrotny wzrost 

kwoty brutto do zapłaty za zużytą energię elektryczną – w styczniu 2023 r. kwota 

do zapłaty wynosi ok. 27 000 zł, w styczniu 2022 r. kwota ta wynosiła ok. 12 000 

zł. Czyli prognozowane wydatki za energię w 2023 roku wyniosą ok. 324 000 zł, 

przy wydatkach na ten cel w 2022 roku w kwocie 144 000 zł.  

Biorąc pod uwagę wymienione kwoty można oszacować, że koszty będą wyższe o ok. 1,5 mln 

zł tylko w zakresie energii cieplnej i energii elektrycznej. To przełoży się na finansowanie 

naszych jednostek. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z przebiegiem realizacji zadania pn. „Centrum komunikacyjne 

Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiatowych”: 

1) ul. Kopernika – dobiega końca przebudowa tej ulicy, trwają ostatnie prace, m.in. 

odtworzenie nawierzchni jezdni i chodników na skrzyżowaniu z Rynkiem Zygmunta 

Augusta. 

2) ul. Mostowa – rozpoczęta została wymiana kostki brukowej chodnikowej na płyty 

granitowe na chodnikach wzdłuż tej ulicy, na odcinku od skrzyżowania z ul. 3 Maja do 

ul. Młyńskiej, wraz ze skrzyżowaniem ul. Mostowej z ul. 3 Maja. Prace w zależności od 

warunków pogodowych oraz terminu wykonania robót związanych z infrastrukturą 

ciepłowniczą, prowadzonych przez MPEC, po stronie prawej wschodniej zakończą się 

prawdopodobnie do świąt, natomiast po świętach będą realizowane po stronie lewej 

zachodniej. Informuję, że po rozpoczęciu prac przez firmę drogową, przybyli 

mieszkańcy tej ulicy z prośbą, aby umożliwić im podłączenie do sieci ciepłowniczej. 

Prośba została uwzględniona. 

3) ul. Młyńska – kontynuowana jest przebudowa tej ulicy na odcinku od ul. Mostowej w 

kierunku ul. 29 Listopada, która będzie obejmowała również wymianę nawierzchni 

jezdni i chodników ul. Hożej na odcinku od ul. 3 Maja do ul. Młyńskiej. Większych 

utrudnień należy spodziewać się w czasie realizacji ostatniej warstwy nawierzchni 

bitumicznej, o czym Wykonawca będzie informował mieszkańców z odpowiednim 
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wyprzedzeniem. Zakończenie prac na tym odcinku planowane jest przed 

rozpoczęciem sezonu turystycznego. 

4) zostały rozpoczęte prace związane z zaplanowaną na ten rok gruntowną przebudową 

ulic Ks. Ściegiennego i Ks. Skorupki oraz ul. Kościelnej na odcinku od ul. Mickiewicza 

do ul. Ks. Skorupki, wraz ze skrzyżowaniami. Prace przeprowadzone będą etapami, 

tak aby były jak najmniej uciążliwe dla mieszkańców, przedsiębiorców i kierowców 

oraz aby ograniczyć występujące utrudnienia w okresie wakacyjnym. Zakończenie 

wszystkich robót na tych ulicach planowane jest na październik/listopad br. 

Zarząd Powiatu dokonał analizy koncepcji realizacji ul. Kościelnej w ramach tego zadania. 

Odcinek ul. Kościelnej od ul. Ks. Skorupki do ul. Mickiewicza będzie realizowany zgodnie z 

planem. W związku z działaniami władz miejskich zmierzającymi do ustanowienia pomnika 

przyrody „Aleja kasztanowa” z zachowaniem drzew na ul. Kościelnej na odcinku od ul. 3 Maja 

do ul. Ks. Skorupki, zdaniem ekspertów i Dyrektora PZD, nie jest możliwa realizacja tego 

odcinka ulicy Kościelnej. Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 27 lutego br. postanowił, aby 

ten odcinek zastąpić realizacją dalszego odcinka ul. Młyńskiej, tj. od ul. Mostowej do ul. 

Wierzbnej. Analiza formalno – prawna wykazała, iż jest możliwość zmiany zakresu zadania. 

Zadanie to będzie realizowane po okresie wakacyjnym. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z postanowieniem Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Białymstoku z dnia 21 marca 2023 r. dotyczącym projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Augustowie w sprawie objęcia jako pomnik przyrody kasztanowców na ul. Kościelnej pod 

nazwą „Aleja kasztanowa”. Przypomnę, że pierwszym postanowieniem z dnia 22 listopada 

2022 r. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska pozytywnie uzgodnił projekt uchwały Rady 

Miejskiej w Augustowie. W złożonej wówczas przez Burmistrza Miasta Augustowa 

dokumentacji wskazano, że ulica Kościelna jest własnością Gminy Miasto Augustów. W 

obecnie wydanym postanowieniu Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska „postanawia 

uchylić postanowienie z dnia 22 listopada 2022 r. w sprawie uzgodnienia projektu uchwały 

Rady Miejskiej w Augustowie w przedmiocie ustanowienia pomnika przyrody „Aleja 

kasztanowa” (…) i orzeka co do istoty sprawy w ten sposób, że odmawia uzgodnienia 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Augustowie w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

„Aleja kasztanowa” załączonej do wniosku z dnia 24 października 2022 r. skorygowanego 

pismem z dnia 18 listopada 2022 r.”. W uzasadnieniu, bardzo obszernym, wskazano m.in., iż 

w dokumentacji złożonej przez Burmistrza Augustowa nie było informacji o obowiązującej i 

ważnej decyzji Podlaskiego Konserwatora Zabytków wyrażającej zgodę na wycinkę tych 

drzew i uzasadniającej konieczność ich wycinki kolizją z projektowanymi rozwiązaniami 

technicznymi i zagrożeniem bezpieczeństwa ruchu drogowego z terminem wycinki do 31 

grudnia 2023 r. Ponadto w dokumentacji dołączonej do wniosku Burmistrz nie wskazał 

metod i technologii umożliwiających przeprowadzenie przebudowy ul. Kościelnej bez 

konieczności usunięcia przedmiotowych drzew. W uzasadnieniu ujęto: „Należy mieć na 

uwadze, że jedną z przesłanek do zniesienia statusu pomnika przyrody jest konieczność 

realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku rozwiązań alternatywnych. W 
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związku z powyższym kwestia ta powinna zostać wyjaśniona na etapie uzgadniania projektu 

uchwały w sprawie powołania pomników przyrody, aby w niedługiej przyszłości uniknąć 

konieczności znoszenia statusu pomników przyrody.” „To na Organie, który wnioskuje o 

uzgodnienie projektu uchwały, w tym przypadku Radzie Miejskiej w Augustowie, ciąży 

obowiązek dostarczenia wyczerpującej dokumentacji, która w żaden sposób nie będzie 

budziła wątpliwości co do zasadności podjęcia konkretnego stanowiska.”. 

Informuję, że zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa ulicy powiatowej Nr 2540B 

Rajgrodzka/Jonkajtysa na odcinku od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do skrzyżowania z 

ul. Głowackiego wraz z przebudową oświetlenia” zostało zakończone i odebrane. Termin 

realizacji zadania był określony na 31 grudnia 2022 r., jednak ze względu na opóźnienia 

niezależne od Wykonawcy, a wynikające z przeciągających się prac przez PGE, zadanie 

zostało zakończone 31 stycznia i odebrane 10 lutego 2023 r. Faktura z terminem płatności 16 

marca 2023 roku została opłacona przez Powiat. 

Pragnę przypomnieć Wysokiej Radzie, że zgodnie z umową z dnia 9 czerwca 2022 r. Gmina 

Miasto Augustów miała udzielić Powiatowi pomocy finansowej w formie dotacji celowej w 

wysokości 639 449,29 zł na realizację oświetlania będącego zadaniem samorządu miejskiego, 

wykonanego zgodnie z dokumentacją opracowaną na zlecenie Urzędu Miejskiego w 

Augustowie i przekazaną Powiatowi. Pragnę wyjaśnić, że poza oświetleniem na ulicy 

Rajgrodzkiej, Zarząd Powiatu zgodził się na wniosek władz miejskich wykonać odprowadzenia 

do ulic sąsiadujących z ul. Rajgrodzką. 

Zarząd Powiatu pismem z dnia 21 grudnia 2022 r. poinformował Burmistrza o zmianie 

terminu realizacji zadania, wnioskując o zabezpieczenie przez Gminę Miasto Augustów w 

2023 roku środków na sfinansowanie budowy oświetlenia na ulicy Rajgrodzkiej w kwocie i na 

zasadach wynikających z umowy z 9 czerwca 2022 r. oraz udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Augustowskiemu w 2023 r. na ten cel. 

Do dnia dzisiejszego kwota ta nie została wpłacona na rachunek Powiatu Augustowskiego. 

Pan Burmistrz był zaproszony na posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 23 i 30 marca br., 

ponieważ Zarząd jest organem kolegialnym. Odbyłem dwukrotnie rozmowę z Panem 

Burmistrzem telefonicznie. Czekamy na stanowisko Burmistrza w tej sprawie, ponieważ 

zadanie zostało wykonane zgodnie z wcześniejszymi umowami. 

Dnia 9 czerwca 2022 r. została zawarta umowa w sprawie udzielenia Powiatowi 

Augustowskiemu przez Gminę Miasto Augustów pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego „Przebudowa ulicy powiatowej 

Nr 2540B Rajgrodzka/Jonkajtysa na odcinku od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do 

skrzyżowania z ul. Głowackiego wraz z przebudową oświetlenia” w wysokości 639 449,29 zł. 

W umowie wskazano, że pomoc finansowa w tej wysokości zostanie udzielona w wysokości 

100% wkładu własnego Powiatu dotyczącego oświetlenia zlokalizowanego w pasie 

drogowym ul. Rajgrodzkiej, tj. 336 737,28 zł (50% wartości kosztorysu ofertowego 673 474,56 

zł) oraz 100% pozostałej części oświetlenia zlokalizowanego poza pasem drogowym ul. 
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Rajgrodzkiej, tj. 295 474,71 zł, 50% kosztów nadzoru inwestorskiego nad budową 

oświetlenia, tj. 7 237,30 zł. Również dnia 9 czerwca 2022 r. została zawarta umowa w 

sprawie udzielenia Powiatowi przez Miasto Augustów pomocy rzeczowej polegającej na 

nieopłatnym przekazaniu dokumentacji projektowej pn. „Budowa linii oświetlenia ulicznego 

na ulicy Rajgrodzkiej (odcinek od ul. Polnej do ul. Malinowej) oraz na odcinku ulicy Kwaśnej, 

ulicy Szkolnej (między ul. Rajgrodzką i ul. Zygmuntowską) oraz na ciągu pieszo – jezdnym 

(między ul. Rajgrodzką i ul. Kopernika) w Augustowie”. Dokumentacja miała być wykorzystana 

na realizację zadania własnego Miasta podczas realizacji inwestycji przez Powiat. 

Pismem z dnia 21 grudnia 2022 r. Zarząd Powiatu poinformował Burmistrza Augustowa, że 

doszło do opóźnienia w realizacji prac w ramach przedmiotowego zadania z przyczyn 

niezależnych i niezawinionych przez wykonawcę. Poinformowano, że opóźnienie wynika z 

kolizji nowoprojektowanej linii oświetleniowej z istniejącą linią napowietrzną, która zasila 

mieszkańców ul. Rajgrodzkiej, PGE prowadzi prace polegające na przebudowie sieci 

elektroenergetycznej napowietrznej na sieć kablową doziemną. Przekazano informację, że 

do czasu zdemontowania linii energetycznej nie jest możliwy montaż nowych wysięgników i 

opraw oświetleniowych. Ponadto w pasmie wskazano, że z informacji otrzymanych z PGE 

wynika, że zakończenie prac związanych z demontażem napowietrznej linii energetycznej 

planowane jest do 31 stycznia 2023 r., w związku z tym wykonawca zwrócił się z wnioskiem o 

przesunięcie terminu wykonania do 31 stycznia 2023 r. Zdaniem Zarządu Powiatu wniosek 

jest zasadny. Poinformowano również w piśmie, że w związku z zaistniałą sytuacją, 

niezależną od Powiatu Augustowskiego, nie będzie możliwe wykorzystanie w roku 2022 

pomocy finansowej udzielonej przez Gminę Miasto Augustów na sfinansowanie wykonania 

oświetlenia ulicy Rajgrodzkiej w kwocie 639 449,29 zł. Zarząd Powiatu skierował wniosek o 

zabezpieczenie przez Gminę Miasto Augustów w 2023 roku środków na sfinansowanie 

budowy oświetlenia na ulicy Rajgrodzkiej w ww. kwocie, tj. w wysokości i na zasadach 

określonych w umowie z 9 czerwca 2022 r., oraz udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Augustowskiemu w 2023 r. na wskazany cel. 

W odpowiedzi pismem z dnia 18 stycznia 2023 r. (data wpływu do Starostwa 20 stycznia 

2023 r.) Zastępca Burmistrza zwrócił się o przedstawienie zaawansowania prac związanych z 

budową linii oświetlania ulicznego. 

Pismem z dnia 14 lutego 2023 r. Dyrektor PZD poinformował Burmistrza Augustowa, że w 

dniu 31 stycznia 2023 r. prace zostały zgłoszone przez wykonawcę jako zakończone i gotowe 

do odbioru, a następnie odebrane przy udziale przedstawicieli Urzędu Miejskiego w 

Augustowie w dniu 10 lutego 2023 r. Jeden egzemplarz protokołu odbioru został przekazany 

uczestniczącym w odbiorze przedstawicielom Urzędu Miejskiego, dodatkowo kopię 

protokołu przekazano przy piśmie. Poinformowano, że zadanie zostało zrealizowane zgodnie 

z opracowaną na zlecenie Urzędu Miejskiego w Augustowie i przekazaną dokumentacją 

projektową. Zwrócono się do Burmistrza o przedstawienie informacji dotyczącej przebiegu 

procedury udzielenie w roku 2023 pomocy finansowej na sfinansowanie budowy 

przedmiotowego oświetlenia oraz zawarcie stosownego porozumienia w tej sprawie, tak aby 
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było możliwe opłacenie faktur za roboty i nadzór inwestorski, których termin płatności 

upływa 16 marca br.  

W odpowiedzi pismem z dnia 9 marca 2023 r. (data wpływu do Starostwa 13 marca 2023 r.) 

Zastępca Burmistrza pouczył Dyrektora PZD, że pomoc finansowa może być udzielona 

jednostkom samorządu terytorialnego. Zdaniem Zastępcy Burmistrza, Dyrektor, aby 

występować w tej sprawie, powinien przedłożyć stosowne upoważnienie. 

Pismem z dnia 13 marca 2023 r. Zarząd Powiatu ponownie poinformował Burmistrza o 

zakończeniu prac wykonanych zgodnie z opracowaną na zlecenie Urzędu Miejskiego w 

Augustowie i przekazaną Powiatowi dokumentacją projektową. Jednocześnie Zarząd 

poinformował, że Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Augustowie jest upoważniony do 

prowadzenia uzgodnień, przygotowywania i przedkładania dokumentacji w zakresie 

inwestycji drogowych na potrzeby Zarządu Powiatu. 

Jednocześnie w tym piśmie Zarząd Powiatu wezwał do niezwłocznego przekazania środków 

finansowych na opłacenie faktur za wykonanie między innymi ww. oświetlenia zgodnie z 

umową. 

Pismem z dnia 21 marca 2023 r. Burmistrz zaprosił mnie na spotkanie w Urzędzie Miejskim w 

dniu 27 marca br. celem omówienia przedmiotowego zagadnienia.  

Ze względu na fakt, że Zarząd Powiatu jest organem kolegialnym, Starosta pismem z dnia 22 

marca br. zaprosił Burmistrza na posiedzenie Zarządu, podając dwa terminy obrad, tj. 23 i 30 

marca 2023 r. 

W dniu 27 marca br. odbyłem rozmowę telefoniczną z Burmistrzem Mirosławem 

Karolczukiem, z której wynikało, że Miasto nie ma koncepcji na rozwiązanie tej sprawy. 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu zapoznał się z informacjami o złożonych ofertach w 

postępowaniach dotyczących wyboru wykonawcy robót budowlanych na zadania: 

1) „Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – dostęp do miasta 

Augustów oraz miejscowości Mazurki, Topiłówka i Jabłońskie”. Kwota przeznaczona na 

realizację zamówienia to 5 418 000 zł. W ramach Zamówienia wyodrębniono dwa 

zadania. Do postępowania przystąpiły cztery firmy. Jedna firma, tj. EKODROM Sp. z o.o., 

przedstawiła ofertę na pierwsze zadanie, tj. zaprojektuj i buduj. Zaoferowała ona 

wykonanie tego zadania za kwotę 4 385 950,46 zł. Na drugie zadanie oferty złożyły 4 

firmy. Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma Przedsiębiorstwo Drogowo – 

Mostowe Spółka Akcyjna, która zaoferowała wykonanie tego zadania za kwotę 724 

958,37 zł. Łączna kwota po przetargu na oba zadania wraz z szacunkowym kosztem 

nadzoru inwestorskiego oraz kosztami niezbędnych odszkodowań za grunty wynosi 

około 5 400 000 zł. Wartość uzyskanych dofinansowań wynosi łącznie 2 966 000 zł. W 

związku z tym, celem zrealizowania zadania wymagane jest zabezpieczenie pozostałych 

środków w wysokości 2 434 000 zł. 
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Zarząd Powiatu podjął decyzję o realizacji tego zadania oraz postanowił wystąpić do 

Wójta Gminy Augustów o rozważenie możliwości partycypacji Gminy Augustów w 

sfinansowaniu wkładu własnego planowanych do realizacji zadań na obszarze Gminy 

Augustów, w tym w szczególności zadania w ciągu drogi powiatowej Nr 1187B 

Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki. Dotychczas nie ma odpowiedzi. 

2) „Przebudowa/remont ciągu dróg powiatu augustowskiego – obwodnicą DK 8 na odcinku 

Białobrzegi – Sztabin”. Kwota przeznaczona na realizację zamówienia to 14 850 000 zł. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma STRABAG, która zaproponowała wykonanie 

zadania za kwotę 14 576 525,37 zł. Koszt nadzoru wyniesie 150 000 zł, łączna wartość 

zadania 14 726 525,37 zł. 

Zarząd Powiatu postanowił o realizacji tego zadania i zobowiązał Skarbnika Powiatu do 

dokonania stosownych zmian w budżecie Powiatu na 2023 r.  

3) „Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1201B – budowa ścieżki rowerowej przez obszar 

Wigierskiego Parku Narodowego od granicy pow. Suwalskiego do m. Bryzgiel”. Kwota 

przeznaczona na realizację zamówienia to 5 050 000 zł. Najkorzystniejszą ofertę 

przedstawiła firma Przedsiębiorstwo Drogowo – Mostowe Spółka Akcyjna z Suwałk, 

która zaoferowała wykonanie zadania za kwotę 4 594 589,01 zł. Koszt nadzoru wyniesie 

120 000 zł, łączna wartość zadania wyniesie 4 714 589,01 zł. 

Zarząd Powiatu postanowił o realizacji ww. zadania oraz upoważnił Dyrektora PZD do 

zawarcia umowy na nadzór inwestorski. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umów z wykonawcami w 

ramach wymienionych postępowań przetargowych. 

Informuję Wysoką Radę, że aktami notarialnymi zawartymi 17 lutego 2023 r. (warunkowa 

umowa sprzedaży) oraz 24 lutego 2023 r. (umowa przeniesienia własności nieruchomości) 

Powiat dokonał nabycia od Gminy Nowinka własności działki nr 60 o powierzchni 2,1904 ha 

położonej w obrębie Krusznik gm. Nowinka za cenę 1,23 zł w celu wykorzystania tej 

nieruchomości jako jednego z elementów kompensacji przyrodniczej określonej decyzją 

Ministra Klimatu i Środowiska z dnia 15 lutego 2023 r. zezwalającej na odstępstwo od 

zakazów, o których mowa w ustawie o ochronie przyrody, w związku z planowaną realizacją 

inwestycji drogowej na odcinku Gawrych Ruda – Bryzgiel. Po przyjęciu przez Radę Powiatu w 

dniu dzisiejszym oraz następnie przez Zarząd Powiatu uchwał o wyrażeniu zgody na 

darowiznę przedmiotowej działki na cel publiczny zostanie ogłoszony na okres 21 dni wykaz 

nieruchomości przeznaczonych do zbycia w formie darowizny. Po upływie tego terminu 

możliwe będzie dokonanie darowizny poprzez spisanie stosownego aktu notarialnego z 

Wigierskim Parkiem Narodowym. 

4) „Rozbudowy odcinka drogi powiatowej Nr 1230B od dr. Nr 1228B Jastrzębna Pierwsza – 

Nowa Kamienna – Stara Kamienna – Dąbrowa Białostocka”. Kwota przeznaczona na 

realizację zamówienia to 6 370 000 zł. Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma 

EKODROM Sp. z o. o., która zaoferowała wykonanie zadania za kwotę 6 272 147,60 zł. 
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Koszt nadzoru wyniesie 110 000 zł, więc łączna wartość zadania wyniesie 

6 382 147,60 zł. Zarząd Powiatu postanowił o realizacji ww. zadania oraz upoważnił 

Dyrektora PZD do zawarcia umowy na nadzór inwestorski. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze stanowiskiem Rady Gminy Płaska z dnia 7 marca 2023 r. w 

sprawie budowy mostu w miejscowości Sucha Rzeczka oraz remontu drogi powiatowej 

Gruszki – Rubcowo – Skieblewo. Pragnę poinformować, że Zarząd Powiatu oraz Dyrektor PZD 

systematycznie podejmuje działania mające na celu poprawę w zakresie dostępności 

komunikacyjnej tej części powiatu. Przygotowywana jest dokumentacja projektowa (obecnie 

trwa uzyskiwanie wymaganych opinii, uzgodnień i pozwoleń) tak, aby możliwe było 

uzyskanie decyzji ZRID i złożenie przy najbliższym naborze, tj. na 2024 rok, wniosku o 

dofinansowanie tego zadania z tzw. „Rezerwy subwencji ogólnej”. 

Natomiast jeśli chodzi o remont drogi powiatowej Gruszki – Rubcowo – Skieblewo, informuję 

że od lat prowadzane są starania, których celem jest przebudowa/rozbudowa tej drogi 

powiatowej o długości ok. 16,5 km łączącej drogi wojewódzkie Nr 672 i Nr 664. Szacunkowa 

wartość tego zadania to ok. 20 mln zł. Od 2020 roku w miarę posiadanych środków 

finansowych systematyczne przebudowywane były kolejne odcinki tej drogi. W latach 2020 – 

2022 na przebudowę odcinków tej drogi o długości 3,32 km wydatkowano środki finansowe 

w wysokości ponad 3,2 mln zł, w tym z budżetu Powiatu Augustowskiego ok. 2,2 mln zł, z 

budżetu Gminy Płaska ok. 492 tys. zł, z budżetu Nadleśnictwa Płaska ok. 387 tys. zł i z 

Funduszu Dróg Samorządowych ponad 190 tys. zł. Ponadto na przedmiotowej drodze 

prowadzone są działania utrzymaniowe w ramach bieżącego utrzymania dróg w miarę 

posiadanych środków i możliwości technicznych  (bieżące uzupełnianie ubytków i wykruszeń, 

wykonywanie nakładek bitumicznych itp.). Do realizacji na 2023 rok został złożony wniosek o 

dofinansowanie kolejnego odcinka drogi o dł. 1,0 km w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. Zadanie znajduje się na 9 pozycji listy rezerwowej, co daje duże 

prawdopodobieństwo, że uzyska dofinansowanie i zostanie zrealizowane. 

Zarząd Powiatu podjął 3 stanowiska w sprawie poprawy układu komunikacyjnego Powiatu 

Augustowskiego, w tym przebiegu planowanej obwodnicy Augustowa w ciągu drogi krajowej 

nr 16, w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 8 na odcinku Białystok – Augustów – Raczki 

do parametrów drogi ekspresowej oraz w sprawie modernizacji linii kolejowej Sokółka – 

Augustów – Suwałki. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o przyznaniu dotacji w wysokości 256 tys. zł przez 

Ministra Sportu i Turystyki na dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego pn. 

Wymiana nawierzchni na terenie boiska do piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2012” przy ACE. 

Zadanie jest w trakcie realizacji. Wykonawcą jest firma SOBIBAR z Olecka. Aneksem do 

umowy z dnia 13 grudnia 2022 r., ze względu na warunki atmosferyczne uniemożliwiające 

zakończenie zadania, przedłużono termin wykonania zadania do 7 kwietnia br. Program 

modernizacji kompleksów sportowych „Moje Boisko – ORLIK 2012” dopuszcza możliwość 

dofinansowania zadania rozpoczętego przed podpisaniem umowy z Ministrem Sportu i 
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Turystyki. Realizatorem zadania może być jednostka organizacyjna Powiatu, tj. Augustowskie 

Centrum Edukacyjne. 

Zarząd Powiatu zobowiązał Dyrektora ACE do dokonania wspólnie z Wykonawcą analizy 

możliwości realizacji tego zadania w terminie wynikającym z aneksu, tj. do 7 kwietnia br., a 

także do podjęcia stosownych działań umożliwiających prawidłową realizację zadania. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z harmonogramem realizacji zadania pn. „Modernizacja bieżni 

lekkoatletycznej i boiska przy II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie”. Przygotowana 

została dokumentacja przetargowa i Specyfikacja warunków zamówienia. Następnie, Zarząd 

Powiatu powołał Komisję przetargową do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na roboty budowlane. 

Informuję, że Ministerstwo Sportu uruchomiło nabór wniosków do Programu Olimpia – 

Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100 – lecie pierwszych występów 

reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich. W ramach tego programu można pozyskać 

środki finansowe na budowę nowego boiska wielofunkcyjnego o wymiarach pola gry 

20 m x 40 m wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji lekkiej, zapleczem sanitarno-

szatniowym, instalacjami, w tym grzewczymi. Dotacja na dofinansowanie realizacji zadania 

może wynieść nie więcej niż 70% wydatków związanych z realizacją zadania. Wniosek należy 

złożyć do Ministra Sportu i Turystyki do 31 marca br.  

Zarząd Powiatu, biorąc pod uwagę fakt, że II Liceum Ogólnokształcące nie posiada sali 

gimnastycznej, podjął decyzję o złożeniu wniosku do tego programu na dofinansowanie 

budowy przyszkolnej hali sportowej przy II LO do realizacji w 2024 roku. Szacunkowy koszt 

wyniósłby 3 457 143 zł, w tym dofinansowanie z Programu 2 420 000 zł, wkład własny 

Powiatu  – 1 037 143 zł. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przygotowanie i złożenie wniosku przez Dyrektor Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących na realizację w ramach Programu ERASMUS+ projektu pn. „Z 

Augustowa do Walencji II” Jest to druga edycja projektu. Projekt ma na celu poznanie kultury 

i tradycji Hiszpanii, podniesienie kompetencji językowych, poznanie systemu edukacji, metod 

i narzędzi pracy oraz wymianę doświadczeń z dydaktykami pracującymi w hiszpańskich 

szkołach. Realizacja projektu planowana jest w okresie od 1 listopada 2023 roku do 30 

kwietnia 2025 roku. Projekt będzie finansowany w 100% ze środków europejskich. 

Szacunkowa wartość projektu wyniesie 50 057 Euro, w tym 80% kwoty wpłynie po 

podpisaniu umowy, a 20% po akceptacji sprawozdania końcowego.   

Pragnę podziękować Pani Dyrektor I LO, osobom współpracującym, za przygotowywanie tych 

projektów i ich prowadzenie. Dzięki temu nasza młodzież ma możliwość rozwijania się, 

poznawania się z młodzieżą z innych państwa, wymiany doświadczeń, poglądów. 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu: 

1) ustalił liczbę oddziałów klas pierwszych wszystkich typów szkół oraz liczby uczniów 

przyjmowanych do tych klas w roku szkolnym 2023/2024. Planuje się, że naukę w 
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klasach pierwszych szkół ponadpodstawowych podejmie ok. 87% absolwentów, czyli 

należy przygotować około 600 miejsc. W porozumieniu z dyrektorami szkół planuje 

się utworzenie 23 oddziałów. 

2) postanowił o przeprowadzeniu naboru elektronicznego z wykorzystaniem systemu 

informatycznego wspomagającego rekrutację do publicznych szkół 

ponadpodstawowych dla młodzieży na rok szkolny 2023/2024. Koszt usługi wyniesie 

7 109,40 zł. Kwota ta obejmuje zakup i wdrożenie oprogramowania oraz asystę 

pracownika Centrum w trakcie generowania przydziału do klas pierwszych.  

3) przyznał dodatkowe godziny na konsultacje szkolne przygotowujące uczniów do 

egzaminu maturalnego i egzaminu zawodowego. Ogółem liczba dodatkowych godzin 

we wszystkich szkołach wyniosłaby 190 godzin, koszt ok. 15 tys. zł. 

4) postanowił o organizacji nauczania indywidualnego uczennicy klasy pierwszej oraz 

uczennicy klasy trzeciej w Technikum Nr 1 im. 2 Korpusu Polskiego w Augustowskim 

Centrum Edukacyjnym w Augustowie, w wymiarze po 12 godzin tygodniowo, na 

okres od 27 lutego do 23 czerwca 2023 r. oraz uczniowi klasy czwartej w okresie od 

13 marca do 23 czerwca 2023 r. 

5) postanowił o organizacji nauczania indywidualnego uczennicy klasy pierwszej w 

Technikum Nr 2 w Zespole Szkół Technicznych im. gen. I. Prądzyńskiego w 

Augustowie, w wymiarze 12 godzin tygodniowo na okres od 20 lutego do 23 czerwca 

2023 roku. 

6) zatwierdził zmiany do arkusza organizacji Zespołu Szkół Technicznych na rok szkolny 

2022/2023, w związku z wnioskiem dyrektora o przyznanie dodatkowych godzin na 

zajęcia rewalidacyjne uczniom z niepełnosprawnościami. 

7) zatwierdził zmiany do arkusza organizacji Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej na 

rok szkolny 2022/2023, w związku z wnioskiem dyrektora o wyrażenie zgody na 

zatrudnienie dodatkowego psychologa ze względu na zwiększające się 

zapotrzebowanie wśród dzieci i młodzieży na udzielanie pomocy psychologicznej. 

8) ustalił wysokości dodatków funkcyjnych i dodatków motywacyjnych dyrektorom szkół 

i placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski 

na okres od 1 marca do 31 sierpnia 2023 r. 

9) ogłosił konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 

Augustowie oraz powołał Komisję Konkursowej do wyłonienia kandydata, ponieważ z 

dniem 31 sierpnia 2023 roku kończy się kadencja obecnego dyrektora. 

10) wyznaczył szkołę ponadpodstawową, tj. II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie do 

zorganizowania w 2023 roku wycieczki edukacyjnej. 

11) udzielił 18 uczniom stypendiów szkolnych za wyniki w nauce, 7 uczniom za wyniki 

sportowe i 6 uczniom szkół branżowych kształcących się w zawodach poszukiwanych 

na rynku pracy. Aktualnie wysokość stypendium wypłacanego jednorazowo wynosi 

1 240 zł. Łączna kwota stypendiów wyniosła 38 440 zł. 
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12) postanowił o dofinansowaniu dwóm nauczycielom opłat za kształcenie pobierane 

przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli w I półroczu 2023 r. na kwotę 

ogółem 2 350 zł. 

13) ustalił wysokości dotacji w 2023 roku na jednego ucznia szkół niepublicznych oraz na 

jedno dziecko i wychowanka placówek niepublicznych, wpisanych do ewidencji 

prowadzonej przez Starostę Augustowskiego oraz określenia wysokości dotacji na 

jednego ucznia niepublicznego liceum ogólnokształcącego dla dorosłych i 

niepublicznej szkoły policealnej, który uzyskał świadectwo dojrzałości lub dyplom 

potwierdzający kwalifikacje zawodowe. 

14) zatwierdził wnioski komisji o przyznanie zasiłków pieniężnych na pomoc zdrowotną 

nauczycielom oraz nauczycielom emerytom i rencistom korzystającym z opieki 

zdrowotnej. Komisja pozytywnie zaopiniował wszystkie wnioski. Łączna kwota 

środków finansowych przeznaczonych na zasiłki wyniosła 6 200 zł w ramach działu 

Oświata i wychowanie oraz 700 zł w ramach działu Edukacyjna opieka wychowawcza. 

15) postanowił o współorganizacji mieszkańcom Powiatu Augustowskiego Koncertu 

Wielkopostnego STABAT MATER w wykonaniu mezzosopranistki Izabeli Kopeć, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł.  

Zarząd Powiatu przyjął sprawozdania: 

1) z działalności finansowej i realizowanych zadań w 2022 roku przez szkoły i placówki 

oświatowe prowadzone przez Powiat Augustowski. 

2) z realizacji w 2022 roku kalendarza uroczystości, imprez, konkursów i zawodów 

sportowych w zakresie kultury, sportu, turystyki i promocji, współorganizowanych 

przez Powiat Augustowski. 

3) z rozliczenia dotacji udzielonych przez Powiat Augustowski w 2022 roku w zakresie 

oświaty i wychowania oraz edukacyjnej opieki wychowawczej. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z opinią Komisji oceniającej wnioski o udzielenie w 2023 roku 

dotacji z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie powiatu augustowskiego. 

Wnioski o dofinansowanie złożyły: 

1) Parafia Rzymskokatolicka pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Bargłowie Kościelnym 

na zadanie pn. „Odzyskiwanie dawnego blasku: Remont schodów zewnętrznych i 

posadzki w zabytkowym kościele w Bargłowie Kościelnym”. Koszt zadania 

694 732,94 zł. 

2) Parafia Rzymskokatolicka Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie na zadanie 

pn. „Modernizacja Bazyliki Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w 

Augustowie”. Koszt zadania 1 890 200 zł. 

Oba wnioski spełniają wymogi formalne i merytoryczne. Zgłoszone zabytki mają dużą 

wartość historyczną i są też najbardziej dostępnymi dla społeczeństwa, zarówno dla parafian, 
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jak i turystów. Wnioski złożono na 100% kosztów inwestycji, gdyż zgodnie z Ogłoszeniem, 

dotacja, po uzyskaniu przez Powiat Augustowski dofinansowania z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, może być udzielona do 100% kosztów kwalifikowanych wynikających z 

kosztorysu (w tym z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków do 98% kwoty dotacji oraz z 

budżetu Powiatu do 2% kwoty dotacji). 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania i złożenia do Prezesa Rady 

Ministrów, za pośrednictwem Banku Gospodarstwa Krajowego, dwóch wniosków o 

dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na te zadania.  

W związku z długotrwałym zwolnieniem lekarskim dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych w 

Augustowie, Zarząd Powiatu postanowił od dnia 10 marca 2023 r. okresowo powierzyć 

pełnienie obowiązków dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych Pani Monice Adamowicz. Na czas 

pełnienia obowiązków dyrektora przyznany został dodatek funkcyjny w wysokości 1 600 zł 

miesięcznie. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dyrektora Zespołu Szkół Technicznych dotyczącą 

możliwości wynajmu pomieszczeń w szkole. Z informacji przekazanej przez dyrektora 

wynajęciem pomieszczeń zainteresowana jest Niepubliczna Dwujęzyczna Szkoła Podstawowa 

Let’s Talk w Augustowie. Przedmiotem wynajmu na rok szkolny 2023/2024 byłoby 6 sal 

lekcyjnych, 2 pomieszczenia administracyjne i 2 łazienki. Dyrektor wynegocjował z 

Dyrektorem Szkoły Niepublicznej miesięczną odpłatność za wynajem w wysokości 9,5 tys. zł. 

Oddzielnie najemca płaciłby za wywóz odpadów i za wynajęcie sali gimnastycznej. 

Z dniem 1 stycznia 2023 r. zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Edukacji i Nauki nastąpił 

wzrost wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli średnio o 300 zł miesięcznie. W związku z 

powyższym wzrosły też inne składniki wynagrodzeń. Skutki wzrostu wynagrodzeń nauczycieli 

w 2023 roku we wszystkich jednostkach oświatowych wynoszą miesięcznie 124 521 zł,  czyli 

za 13 miesięcy (razem z 13 – tką) 1 618 773 zł. 

Informuję, że Minister Obrony Narodowej pismem z dnia 6 marca 2023 r. zawiadomił o 

zatwierdzeniu sprawozdania z realizacji zadania pn. „Zakup wszystkich elementów ubioru dla 

każdego ucznia OPW, który rozpoczął naukę w klasie pierwszej w roku szkolnym 2022/2023”. 

Całkowity koszt realizacji zadania wynosił 38 280 zł, w tym kwota udzielonej dotacji 30 624 zł 

oraz kwota wkładu własnego 7 656 zł. 

Szanowni Państwo, 

Informuję, że w związku z nowelizacją ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa oraz niektórych innych ustaw, Ukraińcy 

powinni dopłacać do kosztów wyżywienia i pobytu w miejscach zbiorowego zakwaterowania. 

Zwolnione z tego obowiązku będą m.in. osoby niepełnosprawne, kobiety w ciąży, samotni 

rodzice z np. trojgiem dzieci czy osoby w trudnej sytuacji życiowej. Zgodnie z nowelizacją po 

upływie 120 dni od pierwszego wjazdu na terytorium RP osoby przebywające w miejscach 

zbiorowego zakwaterowania powinny opłacić, z góry, 50% kosztów pobytu – w kwocie nie 

wyższej niż 40 zł za osobę dziennie. Przepis ten obowiązuje od 1 marca 2023 r. Z kolei po 
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upływie 180 dni od pierwszego wjazdu do Polski zapłacą 75% kosztów, nie więcej niż 60 zł – 

ten wymóg wejdzie w życie 1 maja br. 

W związku z tym, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Członka Zarządu Pana Marka 

Dobkowskiego do podpisania porozumienia z Wojewodą Podlaskim dotyczącego organizacji 

doraźnego miejsca zakwaterowania dla ludności uchodźczej z terenu Ukrainy oraz umów z 

ośrodkami, w których kwaterowani są uchodźcy z Ukrainy. 

Ponadto, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę Augustowskiego do dokonywania oceny 

możliwości partycypacji w kosztach pomocy obywatelom Ukrainy przebywających w 

podmiotach realizujących na rzecz Powiatu Augustowskiego usługi w zakresie 

zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego. 

Obecnie w obiektach, z którymi Powiat Augustowski ma podpisane umowy, przebywa 136 

obywateli Ukrainy. Żadna z tych osób nie ponosi kosztów odpłatności za pobyt. Zwolnionych 

ustawowo jest 89 osób (w tym: 53 – małoletni, 16 – ze względu na wiek (60 lat kobiety i 65 

lat mężczyźni), 7 – inwalidzi i opiekunowie, 1 – matka z trójką dzieci, 2 – opiekunowie dziecka 

do 12 miesięcy, 8 – przebywający poniżej 120 dni). Zwolnieni przez Komisję powołaną 

zarządzeniem Starosty z uwagi na trudną sytuację materialną jest 47 osób. 

Wysoka Rado,  

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o sposobie wykorzystania środków na 

wyodrębnionym rachunku dochodów COVID-19, w tym za 2022 rok. Stan środków na  

1 stycznia 2022 r. wynosił 2 403 596,89 zł. Środki zostały wykorzystane m.in. na przebudowę 

drogi powiatowej Bryzgiel – Macharce w wysokości 400 611,05 zł oraz przebudowę drogi 

powiatowej Bargłów Kościelny – Stara Kamionka w wysokości 2 010 000 zł. Na koniec roku 

2022 r. pozostała kwota 31 799,75 zł. Z tą kwotą Zarząd Powiatu uchwalił plan finansowy 

wydzielonego rachunku dochodów z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 2023 rok. 

Przypomnę, że przygotowując budżet Powiatu na 2023 rok Zarząd Powiatu postanowił ująć 

środki finansowe na wsparcie działań Policji, tj.: 

1) sfinansowanie kosztów pobytu funkcjonariuszy Oddziału Prewencji KP Policji w 

Białymstoku w okresie letnim w celu pełnienia służby patrolowej na terenie powiatu 

(zakwaterowanie i wyżywienie) kwotę 80 000 zł, 

2) dofinansowanie zakupu wyposażenia i przystosowania pokoju do zajęć edukacyjno-

profilaktycznych dla dzieci w wieku przedszkolnym i wczesnoszkolnym w Komendzie 

Powiatowej Policji w kwocie 20 000 zł – w formie przekazania środków na Funduszu 

Wsparcia Policji. 

Ponadto, Zarząd Powiatu postanowił ująć środki finansowe na wsparcie działań Straży 

Granicznej, tj.: 

1) zakup drona dla placówki Straży Granicznej w Lipsku w kwocie 44 000 zł., 

2) wsparcie ustawowych działań Placówki Straży Granicznej w Lipsku w kwocie 5 000 zł, 

3) wsparcie ustawowych działań Placówki Straży Granicznej w Płaskiej w kwocie 5 000 zł. 
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W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu podjął dwie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Augustowskiego na 2023 rok oraz dwie uchwały zmieniające plan 

finansowy wydzielonego rachunku dochodów z Funduszu Pomocy na 2023 rok. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu upoważnił dwóch Członków Zarządu do podpisania: 

1) wystąpienia realizatora programu o przyznanie środków PFRON na realizację 

pilotażowego programu „Aktywny Samorząd” w 2023 roku. 

2) wystąpienia w sprawie uczestnictwa samorządu powiatowego w realizacji „Programu 

wyrównywania różnic między regionami III” w obszarze F – tworzenie warsztatów 

terapii zajęciowej oraz przeciwdziałanie degradacji infrastruktury warsztatów terapii 

zajęciowej. 

3) umowy ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełnosprawnych WTZ w Augustowie 

na dofinansowanie prowadzenia zajęć klubowych w ramach programu „Zajęcia 

klubowe w WTZ”.  

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniami z realizacji przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie programów:  

a) Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Powiatu Augustowskiego na lata 

2017 – 2022. 

b) Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami „Pomocna 

Dłoń” na lata 2021 – 2030 za rok 2022. 

c) Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Augustowskim na lata 

2022 – 2024 za rok 2022 oraz efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 

za rok 2022. 

d) Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2022. 

e) Powiatowego Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrożenia 

Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach 

Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie Augustowskim na lata 2019 – 2023. 

Programy są realizowane prawidłowo.  

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na likwidację środków trwałych znajdujących się na stanie 

Powiatowego Urzędu Pracy. Formą likwidacji samochodu osobowego FIAT ALBEA, rocznik 

2007, będzie sprzedaż lub złomowanie, meble biurowe będą przekazane do likwidacji 

poprzez fizyczne zniszczenie, a sprzęt elektroniczny poprzez utylizację. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na nieodpłatne przekazanie środków trwałych będących na 

stanie Powiatowego Urzędu Pracy. Cztery zestawy komputerowe oraz 17 sztuk krzeseł 

zostanie przekazane Stowarzyszeniu Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych im. Króla 

Zygmunta Augusta w Augustowie. 

Zarząd Powiatu upoważnił dwóch Członków Zarządu do podpisania: 
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1) umowy z Województwem Podlaskim dotyczącej określenia zasad przekazywania 

przez Województwo na rzecz Organizatora rekompensat w części stanowiącej zwrot 

utraconych przychodów z tytułu stosowania ustawowych uprawnień do ulgowych 

przejazdów w publicznym transporcie zbiorowym 

2) umów z gminami: Augustów, Nowinka, Płaska, Lipsk, Sztabin, Bargłów Kościelny w 

sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Augustowskiego na partycypację w kosztach 

uruchomionych linii komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznej. 

Szanowni Państwo,  

Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu nagrody w kwocie 2 500 zł za zasługi dla Powiatu 

Augustowskiego żołnierzowi st. szer. spec. Arkadiuszowi Rudnickiemu z 2 Brygady 

Zmechanizowanej Legionów im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, który najdłużej, tj. 364 dni 

służył na granicy polsko – białoruskiej. 

Ponadto, w dowód uznania za ofiarną i pełną poświęcenia służbę na granicy polsko – 

białoruskiej na terenie Powiatu Augustowskiego, Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu 

Medali Zarządu Powiatu w Augustowie „Za zasługi dla Powiatu Augustowskiego”: 7 

batalionowi kawalerii powietrznej oraz 12 Brygadzie Zmechanizowanej im. gen. broni Józefa 

Hallera. 

Zarząd Powiatu przyznał Medal „Za zasługi dla Powiatu Augustowskiego” dr. n. med. 

Sławomirowi Kosidle – Ordynatorowi Oddziału Chorób Wewnętrznych SP ZOZ w Augustowie 

w dowód uznania za wieloletnie kierowanie Oddziałem Chorób Wewnętrznych w SPZOZ w 

Augustowie, pełnienie funkcji dyrektora SP ZOZ, za fachową i profesjonalną opiekę nad 

pacjentami Powiatu Augustowskiego. 

Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

przekazania zgodnie z właściwością petycji dotyczącej „zwiększenia świadomości prawnej 

dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności”. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do reprezentowania Powiatu 

Augustowskiego w ramach złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pilotażowego pn. 

„Czas na młodych – punkty doradztwa dla młodzieży”. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.” 

Przewodniczący Rady Powiatu w Augustowie udzielił głosu Radnemu Michałowi 

Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że podjęto słuszną decyzję o odstąpieniu od przebudowy 

ul. Kościelnej w Augustowie. Wielokrotnie na komisjach Rady Powiatu rozmawiano, w jaki 

sposób rozwiązać tę sytuację. Radny zapytał, do kiedy obowiązywała umowa z Gminą Miasto 

Augustów z dnia 9 czerwca dotycząca ul. Rajgrodzkiej w Augustowie oraz czy pomoc 

finansowa zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa była uchwalona na rok budżetowy, tj. 

do końca 2022 r. Radny zapytał, czy były podejmowane rozmowy Pana Starosty z Panem 
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Burmistrzem na temat sposobu rozwiązania tego problemu. Radny Michał Kotarski zapytał, 

czy pomoc finansową można przekazać po rozliczeniu inwestycji czyli de facto po zapłaceniu, 

po zakończeniu inwestycji na ul. Rajgrodzkiej. 

Następnie Radny Michała Kotarski odniósł się do kwestii sprawozdania z działalności SP ZOZ 

w Augustowie. Zdaniem Radnego, sytuacja finansowa nie jest tak dobra, jak to zostało 

przedstawione. Radny odczytał fragment sprawozdania SP ZOZ o następującym brzmieniu: 

,,SP ZOZ zaplanował uzyskać ze swojej działalności w roku 2022 roku zysk w wysokości 4 

500,00 zł. Uzyskany wynik finansowy z działalności SP ZOZ-u w 2022 r. wynosi – 2 776 310,95 

zł. Strata z działalności medycznej wynosi – 3 452 157,13 zł. Po pomniejszeniu kosztów 

amortyzacji wynik finansowy jest dodatni i wynosi 11 150,41 zł (zysk).’’ Radny przypomniał, 

że zysk z działalności medycznej wyniósł w 2021 roku: 8  869  170 zł, w 2020 roku: ok. 4 500 

000 zł, w 2019 roku: ok. 1 400 000 zł, zaś na dzień 31 grudnia 2022 r. - 3 452 000 zł. W 

poprzednim roku świadczenia „covidowe” przełożyły się na zysk finansowy szpitala. Dane 

obrazują sytuację finansową szpitala. Radny podkreślił, że jego zdaniem dane dotyczące 

zysku w szpitalu to „sztuka księgowa”. 

Radny Michał Kotarski podziękował za podjęcie działań i aplikowanie o środki finansowe z 

Ministerstwa Sportu i Turystyki na inwestycje przy II Liceum Ogólnokształcącym oraz przy 

Augustowskim Centrum Edukacyjnym. Są to ważne inwestycje, o które wielokrotnie zabiegał 

Radny Mieczysław Sobolewski. 

Starosta odniósł się do wystąpienia Radnego Michała Kotarskiego, podkreślając, że 

podejmowane są działania, aby wykorzystać wszystkie możliwości na pozyskanie środków 

finansowych ze źródeł zewnętrznych na zadania inwestycyjne. Wnioski są składane w sposób 

metodyczny. Wielokrotnie padały zarzuty, że nie jest remontowane boisko przy II Liceum 

Ogólnokształcącym. W obecnej sytuacji są możliwości pozyskania środków finansowych i 

dzięki temu nie należy angażować środków z budżetu Powiatu. W ten sposób powstaje 

rezerwa środków, które można przeznaczyć na inne zadania inwestycyjne. Starosta 

powiedział, że od 2014 roku przewodniczy Zarządowi Powiatu i taki sposób pracy został 

przyjęty czyli przede wszystkim pozyskanie dofinansowań zewnętrznych. 

Starosta powiedział, że Radny Michał Kotarski wyraził zadowolenie z odejścia od realizacji 

odcinka ul. Kościelnej pomiędzy ul. 3 Maja a ul. ks. Skorupki. Zarząd Powiatu nie ma 

satysfakcji, że ten odcinek nie powstanie. Była szansa, aby porządnie, estetycznie zrealizować 

ul. Kościelną. W związku z zaistniałą sytuacją postanowiono, aby nie wchodzić w dalszy spór i 

przeniesiono środki finansowe na inny fragment ulicy miejskiej, który jest równie ważny. 

Starosta powiedział, że w związku z tą sytuacją radni powinni zapoznać się z decyzją 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, w której wyraźnie wskazano, że to na 

wnioskodawcy czyli na władzach miejskich ciąży obowiązek wskazania metod i technologii 

umożliwiających przeprowadzenie przebudowy ul. Kościelnej bez konieczności usunięcia 

kasztanowców. Rada Miejska, ale również między innymi Radny Michał Kotarski, w swoich 

wystąpieniach wielokrotnie mówili, że są takie możliwości. Takie działania nie zostały 
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podjęte ze strony władz miejskich. W związku z tym pojawia się pytanie, czemu miały służyć 

podejmowane wcześniej działania. W rezultacie ul. Kościelna nie będzie przebudowana, a 

będzie zrealizowany dalszy odcinek ul. Młyńskiej, tj. od ul. Mostowej do ul. Wierzbnej. 

Następnie Starosta odniósł się do kwestii realizacji ul. Rajgrodzkiej. Powiedział, że Zarząd 

Powiatu pismem z dnia 21 grudnia 2022 r. poinformował Pana Burmistrza o zmianie terminu 

realizacji zadania, wnioskując o zabezpieczenie przez Gminę Miasto Augustów w 2023 roku 

środków na sfinansowanie budowy oświetlenia na ul. Rajgrodzkiej w kwocie i na zasadach 

wynikających z umowy z 9 czerwca 2022 r. oraz udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Augustowskiemu w 2023 r. na ten cel. Ta sytuacja powstała przez opóźnienia niezależne od 

Wykonawcy, a wynikające z przeciągających się prac przez PGE. Firma ma zwiększony zakres 

prac w związku z realizacją przez samorządy wielu zadań drogowych, na które to zadania 

samorządy otrzymały dofinansowania zewnętrzne. 

W odpowiedzi na pismo z dnia 21 grudnia 2022 r., które miało charakter pilnego, Zastępca 

Burmistrza Augustowa 18 stycznia br., data wpływu 20 stycznia br., zwrócił się do Zarządu 

Powiatu o przedstawienie zaawansowania prac związanych z budową linii oświetlenia 

ulicznego. Pismem z dnia 14 lutego br. Dyrektor PZD poinformował Pana Burmistrza, że w 

dniu 31 stycznia prace zostały zgłoszone przez wykonawcę jako zakończone i gotowe do 

odbioru, a następnie odebrane przy udziale przedstawicieli Urzędu Miejskiego w dniu 10 

lutego br. Jeden egzemplarz protokołu odbioru został przekazany Urzędowi Miejskiemu. 

Poinformowano, że zadanie zostało zrealizowane zgodnie z opracowaną na zlecenie Urzędu 

Miejskiego dokumentacją i zwrócono się do Pana Burmistrza o przedstawienie informacji 

dotyczących przebiegu procedury udzielenia w roku 2023 pomocy finansowej na wykonanie 

tego zadania. 

W odpowiedzi pismem z dnia 9 marca br., data wpływu 13 marca br., Zastępca Burmistrza 

pouczył Dyrektora PZD, że pomoc finansowa może być udzielona jednostkom samorządu 

terytorialnego. Zdaniem Zastępcy Burmistrza, Dyrektor PZD, aby występować w tej sprawie 

powinien przedłożyć stosowne upoważnienie. Zarząd Powiatu, niezwłocznie, 13 marca br. 

ponownie poinformował Pana Burmistrza o zakończeniu prac wykonanych zgodnie z 

opracowaną na zlecenie Urzędu Miejskiego i przekazaną Powiatowi dokumentacją 

projektową. Jednocześnie poinformował, że Dyrektor PZD jest upoważniony do prowadzenia 

uzgodnień, przygotowywania i przekładania dokumentacji w zakresie inwestycji drogowych 

na potrzeby Zarządu Powiatu. W tym samym piśmie Zarząd Powiatu wezwał do 

niezwłocznego przekazania środków finansowych na opłacenie faktur za wykonanie między 

innymi oświetlenia zgodnie z umową.  

Pismem z dnia 21 marca 2023 r. Burmistrz zaprosił Starostę na spotkanie w Urzędzie 

Miejskim w dniu 27 marca br. celem omówienia przedmiotowego zagadnienia. 

Ze względu na fakt, że Zarząd Powiatu jest organem kolegialnym, pismem z dnia 22 marca br. 

Zarząd Powiatu zaprosił Pana Burmistrza na posiedzenie, podając dwa terminy obrad, tj. 23 i 

30 marca 2023 r. 
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Starosta poinformował, że w dniu 27 marca br. przeprowadził rozmowę telefoniczną z 

Burmistrzem Mirosławem Karolczukiem, który powiedział, że ma pomysł na rozwiązanie tej 

sprawy. Starosta podkreślił, że Zarząd Powiatu wywiązał się z umowy, zadanie zostało 

opłacone. Mieszkańcy cieszą się z wykonania tej ulicy, natomiast pozostaje żal, że po raz 

drugi doszło do sytuacji, że władze miejskie nie wywiązały się z umowy. Podobna sytuacja 

miała miejsce przy realizacji ul. Głowackiego w Augustowie. 

Starosta powiedział, że podczas dzisiejszego posiedzenia Radny Michał Kotarski zwrócił 

uwagę na wygaśnięcie umowy o pomocy finansowej. Zarząd Powiatu informował Pana 

Burmistrza wcześniej o sytuacji powstałej z przyczyn niezależnych ani od Zarządu Powiatu, 

ani od wykonawcy i możliwe było wówczas rozwiązanie tej sytuacji. Pierwszą reakcją władz 

miejskich było pismo z 18 stycznia br., kiedy Zastępca Burmistrza zapytał o harmonogram 

realizacji prac. To pokazuje obraz tej współpracy. 

Starosta odniósł się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego dotyczącej kondycji 

finansowej szpitala, który stwierdził, że nie przedstawia się ona najlepiej. Natomiast w 

okresie, kiedy szpital działał jako szpital ,,covidowy’’ i zysk był znacznie wyższy, to wówczas 

też Radny nie był zadowolony z sytuacji finansowej placówki. Starosta podkreślił, że dyrekcja 

i pracownicy szpitala wzięli na siebie wielki ciężar pracy w formule „covidowej”. Nie był to 

łatwy czas, natomiast dzięki temu mieszkańcy mieli dostęp do niezbędnej pomocy 

medycznej. Szpital nie jest zakładem produkcyjnym, ale powinien się bilansować. Natomiast 

obecny wzrost kosztów m.in. energii cieplnej, energii elektrycznej czy medykamentów ma 

swoje przełożenie na sytuację finansową placówki. Ponadto należy wspomnieć, że w 2023 

roku kontrakt jest wciąż na „starym” poziomie. Rozmowy o nowym kontraktowaniu z 

Narodowym Funduszem Zdrowia dopiero nastąpią i będzie to miało bezpośrednie 

przełożenie na wynik finansowy szpitala. Starosta poinformował, że sprawa kondycji 

finansowej szpitala była przedmiotem rozmów członków Rady Społecznej SP ZOZ oraz 

Zarządu Powiatu. Ponadto podczas spotkania Powiatowego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego podjęto temat wzrostu kosztów energii m.in. w szkołach, w szpitalach. Starosta 

powiedział, że w ostatnich doniesieniach  prasowych pojawiły się informacje o trudnej 

sytuacji finansowej szpitali w regionie, które zakończył ubiegły rok wysoką stratą. W związku 

z tym nie można dokonywać takich ocen, a należy przede wszystkim doceniać 

zaangażowanie dyrektora i kadry pracowniczej, która podejmuje wszelkie możliwe działania, 

aby sytuacja finansowa nie ulegała pogorszeniu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłądziowi. 

Radny Dariusz Szkiłądź powiedział, że w tej kadencji Powiat Augustowski wydał na inwestycje 

powyżej 100 mln zł. Inwestycje były realizowane w większości z samorządami, tj. z Gminą 

Lipsk, z Gminą Nowinka, z Gminą Płaska, z Gminą Sztabin, z Gminą Bargłów Kościelny oraz z 

Gminą Augustów. Zawsze jest to życzliwe podejście do sprawy, a w przypadku problemów 

następuje wspólne pochylenie się nad ich rozwiązaniem. Podejmowane były próby realizacji 

inwestycji na terenie miasta Augustowa. Z żadnym samorządem nie było takich trudności, 

jakie występują ze strony Urzędu Miejskiego w Augustowie, burmistrzów oraz Komitetu 
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Wyborczego Nasze Miasto. Wicestarosta powiedział, że w zasadzie przy realizacji każdej 

inwestycji z Miastem Augustów dochodzi do nieporozumień i ostatnie wydarzenia związane z 

planowaną budową ul. Kościelnej i kasztanowcami przybrało charakter polityczny. 

Wicestarosta poinformował, że nie może zgodzić się ze stanowiskiem Radnego Michała 

Kotarskiego, że tak ważna ulica w centrum miasta jak ul. Kościelna nie będzie odnowiona. 

Ulica jest wąska, stan chodników nie jest najlepszy. Podejmowane działania o charakterze 

politycznym przyczyniły się do tego, że nie zostanie wykonana. 

Wicestarosta powiedział, że w poprzedniej kadencji Powiat Augustowski zrealizował ul. 

Głowackiego w Augustowie, natomiast środki za jej realizację nie wpłynęły ze strony Urzędu 

Miejskiego. Sytuacja się powtarza przy realizacji ul. Rajgrodzkiej. Radny Michał Kotarski 

mówił podczas dzisiejszego posiedzenia, że to Pan Starosta powinien podjąć działania, 

rozmowy w tym zakresie. Wicestarosta powiedział, że nie może zgodzić się na takie 

przedstawianie sprawy. Oba samorządy wyraziły wolę wspólnej realizacji inwestycji i tym 

samym przyjęły zobowiązania. Kiedy pojawiły się informacje, że zadanie jest zakończone, te 

zobowiązania powinny zostać uregulowane. Wicestarosta powiedział, że obecnie można 

zauważyć ze strony samorządu miejskiego wyłącznie działania propagandowe w sieci 

internetowej i kolportaż ulotek o pewnym charakterze. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że nie jest zadowolony z faktu, że ul. Kościelna w 

Augustowie nie będzie wykonana, natomiast rozumie stanowisko Zarządu Powiatu w tej 

sprawie. Rada Miejska dwukrotnie podejmowała próby, aby podjąć uchwałę w sprawie „Alei 

Kasztanowej” i dwukrotnie nie podjęto tych działań. Opinie dendrologiczne wykazały, że 

kasztanowce na ul. Kościelnej są chore i nie ma możliwości podjęcia jakichkolwiek działań, 

które zmienią ten stan. Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że na ul. Rajgrodzkiej 

oświetlenie zostało wykonane w sposób właściwy, gdyż zlikwidowano słupy energetyczne. 

Zdaniem Radnego zaległe środki finansowe za oświetlenie mogłyby być przeznaczone na 

budowę chodnika na ul. Wypusty w Augustowie. Pan Burmistrz był informowany o tym, że 

prace związane z oświetleniem na ul. Rajgrodzkiej się przedłużają i wobec tego należało w 

trybie pilnym podjąć stosowne działania. Można zauważyć, że ta współpraca wygląda tak, 

jakby jej nie było. Niestety dało się to zauważyć również przy realizacji ul. Wojska Polskiego. 

Radny Mieczysław Sobolewski podziękował Panu Staroście, Zarządowi Powiatu za działania 

związane ze złożeniem wniosku do Programu o środki zewnętrzne, co być może pozwoli 

wybudować salę gimnastyczną przy II Liceum Ogólnokształcącym. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Ireneuszowi Sokołowskiemu. 

Radny Ireneusz Sokołowski powiedział, że na dzisiejszej sesji obecni są kierownicy, 

dyrektorzy, którzy zostali zaproszeni, aby przedstawić sprawozdania za ubiegły rok. W 

związku z tym proponuje, aby dyskusję przełożyć do punktu Wolne wnioski. 
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Przewodniczący Rady Powiatu przychylił się do wniosku Radnego Ireneusza Sokołowskiego i 

zamknął dyskusję. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 13.33 ogłosił przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 13.49. Na sali obrad było obecnych 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że zanim przejdzie do realizacji kolejnego punktu, 

chciałby podkreślić, że na temat, nad którym prowadzona była dyskusja przed przerwą, 

każdy z radnych z pewnością ma wyrobione zdanie. Natomiast, jeżeli radni będą chcieli 

zabrać jeszcze głos w tej sprawie, będzie to możliwe w punkcie Wolne wnioski. 

Ad. pkt 4) Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku w Augustowie za 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował, że zgodnie z art. 38b ust. 3 

ustawy o samorządzie powiatowym, Starosta złożył sprawozdanie z działalności 

Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Augustowie za 2022 rok. Sprawozdanie 

wpłynęło w ustawowym terminie i zostało przekazane w materiałach na dzisiejszą sesję 

Rady Powiatu. Sprawozdanie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego. Ewentualne pytania należy kierować w formie pisemnej i w tej formie będą 

przedkładane odpowiedzi. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu)  

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 5) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego za 2022 r. 

Na salę obrad powrócił Radny Wojciech Protasiewicz. W obradach uczestniczyło 16 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Komendantowi Powiatowemu Policji w 

Augustowie mł. insp. Tomaszowi Kuprewiczowi, który złożył sprawozdanie z działalności 

Komendy Powiatowej Policji w Augustowie oraz informację o stanie bezpieczeństwa o 

porządku publicznego w 2022 roku. (prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Ad. pkt 6) Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Augustowie o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 r. 

Starosta, Wicestarosta i Przewodniczący Rady Powiatu złożyli gratulacje st. bryg. Marcinowi 

Wierelowi – nowo powołanemu Komendantowi Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu st. bryg. Marcinowi Wierelowi, który przedłożył 

sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 r. 

(prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania. 
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Ad. pkt 7) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2022 r. 

Salę obrad opuściła Radna Elżbieta Lipowska. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Bożenie Szurgot reprezentującej Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie, która przedstawiła ocenę stanu 

sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. (prezentacja stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski zapytał, czy istnieje możliwość zbadania wody ze studni pod 

względem przydatności do spożycia. 

Pani Bożena Szurgot odpowiedziała, że można zbadać wodę, koszt badania ponosi właściciel. 

Najbliższe laboratoria, które dokonują takich badań, znajdują się w Suwałkach i w 

Białymstoku. 

Radni nie wnieśli więcej pytań do przedłożonej informacji. 

Ad. pkt 8) Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie o stanie zagrożenia 

zakaźnymi chorobami zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Andrzejowi Krzysztofowi Lubomskiemu – 

Zastępcy Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie, który przedstawił informację o 

stanie zagrożenia zakaźnymi chorobami zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy. (informacja 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Ireneuszowi Sokołowskiemu. 

Radny Ireneusz Sokołowski zapytał, jakie zasady mają spełnić rolnicy, aby móc chować jedną 

lub dwie świnie. 

Pan Andrzej Krzysztof Lubomski odpowiedział, że osoba, która utrzymuje, jedną choćby 

świnie na swoje potrzeby, musi spełnić takie same wymogi, jak hodowcy, którzy prowadzą 

hodowle trzody chlewnej. Dodał, że pojawiły się głosy, że takie działania można prowadzić 

bez prowadzenia odpowiedniej dokumentacji, bez spełnienia określonych warunków, 

natomiast nie ma takiej możliwości. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Joannie Lisek, która zapytał, ile 

przypadków włośnicy odnotowano w zeszłym roku. 

Pan Andrzej Krzysztof Lubomski odpowiedział, że odnotowano jeden przypadek włośnicy u 

dzika. 

Radni nie wnieśli więcej pytań do przedłożonej informacji. 

Ad. pkt 9) Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Augustowie z 

działalności w 2022 r. 



 

26 
 

Na salę obrad powróciła Radna Elżbieta Lipowska. W obradach uczestniczyło 16 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Panu Markowi Cuprowi – przedstawicielowi 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Augustowie, który złożył sprawozdanie z 

działalności w 2022 roku. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej informacji. 

Ad. pkt 10) Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2022 r. Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego za 2022 r. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Augustowie zostało przekazane w materiałach na sesję. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 

9 do protokołu) Sprawozdanie było omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu 

w Augustowie. Sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Radę Społeczną SP 

ZOZ w Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli pojawią się pytania 

do sprawozdania, to należy je kierować na piśmie. Odpowiedzi udzieli w formie pisemnej 

Dyrektor SP ZOZ w Augustowie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 11) Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2022 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2022 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. (sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu) Sprawozdanie było omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu w Augustowie. Sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Radę 

Społeczną SP ZZOD w Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli 

pojawią się pytania, to należy je kierować na piśmie, odpowiedzi udzieli Dyrektor SP ZZOD. 

Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania. 

Ad. pkt 12) Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Augustowie za 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie za 2022 

rok. Sprawozdanie zostało omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Augustowie. W przypadku pytań odpowiedzi udzieli Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Augustowie. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 13) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021-2030 za rok 2022. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030 za rok 2022. Sprawozdanie 

zostało omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. W przypadku 

pytań odpowiedzi udzieli Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie. 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Salę obrad opuścił Radny Maciej Daniel Kaszuba. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt 14) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 

Powiecie Augustowskim na lata 2022 - 2024 za rok 2022 oraz z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Augustowskim na lata 2022 – 2024 w roku 2022 oraz z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej w 2022 roku. Sprawozdania zostały omówione na Komisji Spraw 

Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. W przypadku pytań odpowiedzi udzieli Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie. (sprawozdania stanowią załącznik 

nr 13 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdań. 

Ad. pkt 15) Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2022 rok”. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Sprawozdanie z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Augustowskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok” zostało przekazane w 

materiałach na sesję. Sprawozdanie zostało omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu w Augustowie. W przypadku pytań odpowiedzi udzieli Starosta. (sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Ad. pkt 16) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego 

za 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Augustowskiego za 2022 r. (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym przyjął projekt 

uchwały Nr 1025/141/23 z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego 

z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. Zostanie podane kilka założeń 
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ogólnych, natomiast szczegółowo materiał będzie przedłożony na poszczególnych Komisjach 

Rady Powiatu. 

Dochody budżetu Powiatu za 2022 r. wyniosły ogółem 104 776 080,30 zł, co stanowi 95,4% 

planu. Szczegółowe wykonanie planu dochodów w poszczególnych działach, rozdziałach i 

paragrafach przedstawiono w tabeli, stanowiącej załącznik Nr 1 do uchwały Zarządu 

Powiatu. Wykonanie planu dochodów według poszczególnych źródeł przedstawiono w 

tabeli, stanowiącej załącznik Nr 2. 

Uzyskane dochody w roku 2022 były niższe niż planowano o kwotę 5 036 418,70 zł, w tym 

dochody bieżące o kwotę 1 038 173,52 zł i dochody majątkowe o kwotę 3 998 245,18 zł. 

Przyczynami niższego wykonania było głównie: 

- nieotrzymanie refundacji z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 - 2020 za 

wydatki poniesione w 2022 roku na rozbudowę odcinka drogi powiatowej Kurianka - 

Starożyńce - Bartniki - do drogi 1237B w kwocie 3 371 491,60 zł, umowa z Województwem 

Podlaskim o dofinansowaniu została podpisana w grudniu 2022 r. i nadal trwają procedury 

związane z przekazaniem środków, 

- otrzymanie środków z Funduszu pomocy na opłacenie kosztów pobytu i wyżywienia 

obywateli Ukrainy w ośrodkach zorganizowanych przez Powiat w kwocie niższej niż 

planowano o 1 096 215 zł, lecz nie miało to wpływu na realizację zadania, ponieważ 

otrzymano środki w wysokości niezbędnej na opłacenie wszystkich kosztów, 

- nieotrzymanie środków z pomocy finansowej od Gminy Miasta Augustów na wykonanie 

oświetlenia w ramach przebudowy ulicy powiatowej Rajgrodzka - Jonkajtysa w Augustowie w 

kwocie 639 449 zł, gdyż termin zakończenia zadania został przesunięty do 31 stycznia 2023 r. 

z przyczyn niezależnych od Powiatu; pomocy tej nie otrzymano też w roku 2023, co zmusiło 

do opłacenia tych prac ze środków Powiatu. 

Wydatki budżetu Powiatu w 2022 r. wyniosły ogółem 106 646 950,35 zł, co stanowi 88,9% 

planu. Wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 77 206 955,10 zł, tj. 92,2% planu. Wydatki 

majątkowe wyniosły 29 439 995,25 zł, tj. 81,3% planu. Wydatki majątkowe stanowiły 27,6% 

wszystkich wydatków. Uzyskane wydatki w roku 2022 były niższe niż planowano o kwotę 13 

339 469,65 zł, w tym wydatki bieżące o kwotę 6 546 013,90 zł i wydatki majątkowe o kwotę 

6 793 455,75 zł. 

Uzyskane wydatki w roku 2022 były niższe niż planowano o kwotę 13 339 469,65 zł, w tym 

wydatki bieżące o kwotę 6 546 013,90 zł i wydatki majątkowe o kwotę 6 793 455,75 zł. 

Przyczynami niższego wykonania było głównie: 

- niższe wykonanie wydatków inwestycyjnych na drogach powiatowych o kwotę 6 395 

482,03 zł, ponieważ termin zakończenia prac na przebudowie ul. Rajgrodzkiej w Augustowie 

o wartości 5 869 778 zł został przedłużony do 31 stycznia 2023 r. z uwagi na brak możliwości 

zakończenia przebudowy oświetlenia ulicznego, 

- niższa wysokość wypłaconych odszkodowań za grunty przejęte przez Powiat pod 

przebudowę dróg powiatowych o kwotę 514 398,59 zł z powodu konieczności zachowania 

procedur przy ustalaniu ich wysokości i wypłacie, 
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- zrealizowanie zadań bieżących i kosztów funkcjonowania jednostek budżetowych w kwocie 

niższej niż planowano o 2 996 488 zł, 

- przesunięcie ze względu na warunki atmosferyczne na 2023 r. przeprowadzenia wymiany 

nawierzchni na boisku piłkarskim w kompleksie Orlik przy Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym w Augustowie oraz remontu dachu w Zespole Szkół Technicznych w 

Augustowie w kwocie 723 089 zł, 

- brak konieczności wydatkowania w 2022 r. środków z dochodów własnych Powiatu 

zarezerwowanych na koszty utrzymania szkół w kwocie 1 093 466 zł, 

- niższe wydatki niż zarezerwowano środki w budżecie na 2022 r. na utrzymanie rodzin 

zastępczych o kwotę 430 518 zł oraz koszty utrzymania dzieci w placówkach opiekuńczo - 

wychowawczych o kwotę 240 809 zł, 

- niższe wydatki niż wstępnie planowano na koszty funkcjonowania linii autobusowych 

zorganizowanych przez Powiat w 2022 r. o kwotę 381 000 zł oraz wypłatę rekompensat do 

utraconych przychodów przewoźników z tytułu ustawowych ulg do cen biletów o kwotę 330 

042 zł, 

- brak konieczności rozdysponowania rezerwy ogólnej i celowej na zarządzanie kryzysowe w 

kwocie 350 000 zł. 

W roku ubiegłym został w całości spłacony kredyt zaciągnięty w 2018 roku i w związku z tym 

na koniec roku 2022 Powiat nie posiada zadłużenia. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego materiału. 

Ad. pkt 17) Przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił informację o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 

(uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Informacja niniejsza obejmuje okres od dnia sporządzenia poprzedniej informacji, tj. od dnia 

31 grudnia 2021 r. do dnia 31 grudnia 2022 r.  

W załączniku Nr 1 do uchwały wykazano stan mienia Powiatu i jego zmiany w okresie od dnia 

sporządzenia poprzedniej informacji w układzie rodzajowym wraz ze sposobem 

zagospodarowania tego mienia. W 2022 roku zaszły tylko zmiany polegające na nabyciu 

gruntów o łącznej powierzchni 7,5833 ha przeznaczonych pod rozbudowę drogą Gruszki – 

Rubcowo – Skieblewo i drogi Olszanka – Stacja kolejowa Szczepki w celu realizacji inwestycji 

przez Powiat Augustowski w drodze decyzji administracyjnych wydanych przez Starostę.  

W załączniku Nr 2 do uchwały wykazano poszczególne zmiany w nieruchomościach, jakie 

nastąpiły w 2022 roku oraz zamiary Powiatu Augustowskiego odnośnie do gospodarowania 

nieruchomościami w roku 2022. Wykazano poszczególne nieruchomości pod drogami 

nabytymi w drodze decyzji administracyjnych. 

W 2022 roku planuje się zbycie jednej zbędnej nieruchomości (gruntu) w drodze 

bezprzetargowej w miejscowości Augustów przy ul. Hożej z przeznaczeniem na poprawienie 
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warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Ponadto planuje się nabycie od 

Gminy Nowinka działki w miejscowości Krusznik celem przekazania jej w formie darowizny 

Wigierskiemu Parkowi Narodowemu. Celem jej nabycia od Gminy i przekazania WPN jest 

wykonanie decyzji Ministra Klimatu i Środowiska ustalającej kompensację przyrodniczą 

związaną z inwestycją Powiatu Augustowskiego polegającą na budowie ścieżki rowerowej od 

granicy z Powiatem Suwalskim do m. Bryzgiel.  

W załączniku Nr 3 do uchwały przedstawiono wartość majątku trwałego Powiatu 

Augustowskiego obejmującego nieruchomości oraz majątek ruchowy (środki trwałe), 

znajdujący się w jednostkach budżetowych, za wyjątkiem Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży w Augustowie, której majątek jest własnością Skarbu Państwa. 

Dochody Powiatu Augustowskiego z tytułu wykonywania prawa własności i innych praw 

majątkowych oraz z wykonywania posiadania w 2022 roku wyniosły ogółem kwotę 449 

390,51 zł, z tytułów wymienionych w załączniku Nr 4 do uchwały. Były one wyższe niż 

osiągnięte w 2021 r. o kwotę 161 988,51 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego materiału. 

Ad. pkt 18) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że w dziale 851 Ochrona zdrowia rozdział 85156 Składki na 

ubezpieczenie zdrowotne zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 46 000 zł z 

tytułu nadpłat powstałych w wyniku korekt składanych przez Powiatowy Urząd Pracy w 

Augustowie deklaracji składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby bezrobotne bez prawa 

do zasiłku za 2022 rok. 

W rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe: 

a) w planie dochodów dokonuje się przeniesienia między paragrafami klasyfikacji 

budżetowej kwoty 3  371 770 zł z tytułu dotacji z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2014 -2020 za wydatki poniesione w 2022 roku na rozbudowę odcinka drogi powiatowej 

Kurianka – Starożyńce – Bartniki – do drogi 1237B,  

b) w planie dochodów dokonuje się przeniesienia między paragrafami klasyfikacji 

budżetowej kwoty 6 186 000 zł z tytułu środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg z 

związku ze zmianą wynikającą z przekształcenia RFRD z państwowego funduszu celowego na 

rachunek prowadzony w Banku Gospodarstwa Krajowego, 

c) zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 602 090 zł ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg przeznaczonych na budowę ścieżki rowerowej przez obszar Wigierskiego 

Parku Narodowego do m. Bryzgiel, 

d) zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 247 000 zł przeznaczoną na rozbudowę odcinka 

drogi powiatowej Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki, w tym o kwotę 102 000 zł w 
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Powiatowym Zarządzie Dróg w Augustowie na koszty nadzoru inwestorskiego, do wysokości 

określonej w przetargu, 

f) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 273 474 zł przeznaczoną na przebudowę ciągu dróg 

na odcinku Białobrzegi – Sztabin do wysokości określonej w przetargu, 

g) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 435 410 zł na budowę ścieżki rowerowej przez 

obszar Wigierskiego Parku Narodowego do m. Bryzgiel do wysokości określonej w przetargu, 

h) zwiększa się plan wydatków o kwotę 27 000 zł przeznaczoną na wykonanie dokumentacji 

na przebudowę oświetlenia w ciągu ulicy Młyńska w Augustowie, 

i) zwiększa się plan wydatków o kwotę 20 000 zł przeznaczoną na wypłatę odszkodowań za 

grunty przejęte na ul. Kopernika w Augustowie w ramach inwestycji Centrum komunikacyjne 

Augustowa. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80115 Technika: 

a) zwiększa się plan dochodów o kwotę 256 700 zł z tytułu dotacji otrzymanej z Funduszu 

Rozwoju Kultury Fizycznej i plan wydatków o kwotę 513 480 zł przeznaczonej na Wymianę 

nawierzchni na terenie boiska do piłki nożnej „Moje Boiska - Orlik 2022” przy Augustowskim 

Centrum Edukacyjnym w Augustowie, 

3) w rozdz. 80120 Licea ogólnokształcące zwiększa się plan dochodów o kwotę 523 900 zł z 

tytułu dotacji otrzymanej z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej i plan wydatków o kwotę 1 

047 901 zł przeznaczoną na modernizację boiska przy II Liceum Ogólnokształcącym w 

Augustowie, w tym zmniejsza się plan wydatków o kwotę 518 136 zł w II LO w związku z 

realizacją tego zadania przez Starostwo Powiatowe w Augustowie. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 

Ochotnicze straże pożarne zwiększa się plan wydatków o kwotę 10 000 zł dla Gminy Miasta 

Augustów przeznaczoną na dotację na sfinansowanie zakupu platformy ratowniczej na 

potrzeby Sekcji Ratownictwa Wodnego w Ochotniczej Straży Pożarnej Augustów - Lipowiec. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zmniejszenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 113 544 zł, tj. do kwoty 13 296 528 zł. 

Dokonano zmniejszenia planu przychodów z nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 113 544 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz) przy 

braku głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, Michał 
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Kotarski) podjęła uchwałę Nr 281/XXXVI/2023 w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 19) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 - 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (uchwała stanowi załącznik nr 19 

do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej polega na 

uaktualnieniu danych dotyczących roku 2023 o zmiany, które Rada wniosła do budżetu 

Powiatu podczas sesji oraz o zmiany dokonane pomiędzy sesjami przez Zarząd Powiatu. 

Ponadto uaktualniono dane dotyczące 2022 r. o faktycznie zrealizowane dochody i wydatki. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz) przy 

braku głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, Michał 

Kotarski) podjęła uchwałę Nr 282/XXXVI/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Ad. pkt 20) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 

Augustów. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Miasto Augustów. (uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że kwestia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Miasto Augustów została omówiona przy zmianach do budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Ireneusz 

Sokołowski) podjęła uchwałę Nr 283/XXXVI/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Miasto Augustów. 

Salę obrad opuścił Radny Ireneusz Sokołowski. W obradach uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt 21) Podjęcie uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie poszanowania imienia 

św. Jana Pawła II. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie poszanowania imienia św. 

Jana Pawła II. (uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Starosta powiedział, że przedłożony projekt uchwały zawiera stanowisko w sprawie 

poszanowania imienia wybitnego Polaka, Papieża, naszego Rodaka, który wniósł wielki wkład 

w dzieło odzyskania suwerenności, demokratyzacji życia w Polsce, w związku z dyskusją, 

która się toczy publicznie i nie zawsze przybiera właściwy wymiar. Starosta zwrócił się do 

radnych o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 24  do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

284/XXXVI/2023 przyjmującą stanowisko w sprawie poszanowania imienia św. Jana Pawła 

II. 

Ad. pkt 22) Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe 

oraz dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki 

sportowe. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania 

oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla trenerów 

prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. (uchwała 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu).  

Starosta powiedział, że projekt uchwały został przekazany wraz z formularzem wniosku. 

Intencją Zarządu Powiatu, który przedłożył powyższy projekt uchwały, jest nagrodzenie 

sportowców i trenerów, którzy uzyskują wysokie wyniki sportowe i jednocześnie rozsławiają 

dobre imię Augustowa i Powiatu Augustowskiego na arenie krajowej i międzynarodowej. 

Na salę obrad powrócił Radny Ireneusz Sokołowski. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski odniósł się do zapisu uchwały w § 6 ust.1:,, Wnioski o przyznanie 

nagród można składać w ciągu roku, za wyniki osiągnięte w okresie trzech miesięcy przed 

złożeniem wniosku’’. Radny zapytał, czy jest to właściwy zapis. Zgodnie z tym zapisem nabór 

byłby przez cały rok, natomiast są dyscypliny, kiedy zawodnicy osiągają sukcesy na początku 

lub na końcu roku. Może bardziej właściwe byłoby, aby nabór był jeden za sukcesy osiągnięte 

w roku poprzednim. Radny zwrócił uwagę, czy wybierając taki termin oceniania osiągnięć, 

środki finansowe będą zabezpieczone na bieżąco. 

Starosta odpowiedział, że cytowany zapis uchwały nie zamyka nikomu drogi do nagrody. W 

uchwale w § 3 określono, za jakie osiągnięcia może być przyznana nagroda. Dysponentem 

środków finansowych z tego zakresu jest Rada i Zarząd i jeżeli sukcesy będą, to z całą 

pewnością zostaną nagrodzone. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał 

Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) 

podjęła uchwałę Nr 285/XXXVI/2023 w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz 

dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 
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Ad. pkt 23) Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Powiecie Augustowskim. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Przewodniczący udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który przedstawił 

projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w 

Powiecie Augustowskim. (uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu). Starosta 

powiedział, że powyższy projekt uchwały daje możliwość składania wniosków o udzielenie 

dotacji na działalność sportową. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz na Komisji Budżetu i 

Finansów. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ 

podjęła uchwałę Nr 286/XXXVI/2023 w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Powiecie Augustowskim. 

Ad. pkt 24) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Starosty 

Augustowskiego za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i 

ochrony kultury. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który przedstawił 

projekt uchwały w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Starosty Augustowskiego za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

(uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu). Starosta powiedział, że bardzo trudno 

dokonać oceny osiągnięć w dziedzinie artystycznej czy upowszechniania ochrony kultur. 
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Powyższą uchwałą podjęte zostały próby uszczegółowienia tego zakresu i doceniania osób, 

które podejmują działania w sferze kultury. Starosta powiedział, że rozważana jest jeszcze 

kwestia nowelizacja tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zabierając głos przypomniał, że podczas obrad sesji Rady Powiatu w 

dniu 31 sierpnia 2022 r. wnosił, aby uszczegółowić zapisy tej uchwały i rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Podlaskiego potwierdziło, że takie działania należy podjąć. Radny 

dodał, że jeżeli planuje się  nowelizację, to chciałby zasugerować, aby pojawił się zapis, że 

posiedzenia Komisji, które będą dokonywały oceny, będą jawne i każdy mieszkaniec mógłby 

w nich wziąć udział. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ 

podjęła uchwałę Nr 287/XXXVI/2023 w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Starosty 

Augustowskiego za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i 

ochrony kultury. 

Ad. pkt 25) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę niezabudowanej 

nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę niezabudowanej 

nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 60. (uchwała 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

Starosta powiedział, że uzasadnienie szczegółowo określa wszystkie kwestie, natomiast 

należy zaznaczyć, że jest to kompensacja walorów przyrodniczych w obrębie ścieżki pieszo – 

rowerowej prowadzącej z Bryzgla do Płociczna. 
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O zabranie głosu poprosił Pan Ryszard Waszkiewicz, który przybył na obrady sesji Rady 

Powiatu. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że to Rada Powiatu decyduje, czy ten 

głos może być udzielony mieszkańcowi. 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 2-minutową przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godz. 15.39. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że niejednokrotnie na poprzednich sesjach 

informowano, że każde wystąpienie osoby innej niż radny powinno być uzgodnione dużo 

wcześniej, natomiast w drodze wyjątku ten głos zostanie udzielony.  

Głos zabrał Pan Ryszard Waszkiewicz. Mieszkaniec w swoim wystąpieniu negatywnie ocenił 

przekazywanie gruntów Wigierskiemu Parkowi Narodowemu. Jego zdaniem nie należy 

podejmować takich działań i ten grunt powinien zostać we własności Skarbu Państwa pod 

zarządem Starostwa Powiatowego w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Ireneuszowi Sokołowskiemu.  

Radny Ireneusz Sokołowski powiedział, że z informacji, które posiada to w 2030 roku 10% 

powierzchni kraju będzie przeznaczane do takiego użytkowania. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 11 

głosami „za” (Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Puczyłowska, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, 

Tadeusz Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 4 głosach 

,,wstrzymujących’’ (Andrzej Bukowski, Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Michał 

Kotarski) podjęła uchwałę Nr 288/XXXVI/2023 w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 

niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Krusznik, oznaczonej nr ewidencyjnym 

60. 

Ad. pkt 26) Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz na Komisji Budżetu i Finansów. Jeżeli pojawią 

się pytania odpowiedzi udzieli Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Augustowie. (uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 

Salę obrad opuścił Radny Mieczysław Sobolewski. W obradach uczestniczyło 14 radnych. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 36 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie.  

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

289/XXXVI/2023 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Ad. pkt 27) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji 

dotyczącej „zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej 

społeczności”. 

Na salę obrad powrócił Radny Mieczysław Sobolewski. W obradach uczestniczyło 15 

radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęła petycja w 

sprawie „zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej 

społeczności”. Zgodnie z kompetencjami petycja została przekazana do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. (petycja stanowi załącznik nr 37 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Michałowi Jeruciowi. 

Wiceprzewodniczący Komisji Michał Jeruć poinformował, że na posiedzeniu w dniu 17 marca 

bieżącego roku Komisja rozpatrzyła przedłożoną petycję. Komisja stwierdziła, że rozpatrzenie 

petycji nie należy do kompetencji Rady Powiatu w Augustowie. Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w Augustowie w sprawie przekazania 

zgodnie z właściwością petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności wraz z uzasadnieniem pod obrady Rady Powiatu 

po wcześniejszym zaopiniowaniu przez Zarząd Powiatu w Augustowie. (stanowisko stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bukowskiemu. 

Radny Andrzej Bukowski powiedział, że przedłożona petycja porusza kwestie prawne 

dotyczące zwiększenia świadomości w zakresie transplantacji, natomiast poruszając ten 

temat należy wziąć pod uwagę kwestie etyczne w tym zakresie i dlatego też stoi na 

stanowisku, aby tego tematu nie omawiać. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński odpowiedział, że ten punkt znalazł się w porządku obrad ze 

względu na procedury, jakie ciążą na samorządach. Obecnie został stworzony system 

szerokiego udziału społecznego, szerokich możliwości składania petycji, wniosków. Powiat 

jako organ uchwałodawczy musi to przestrzegać i rozpatrywać przedłożone dokumenty. 

Starosta powiedział, że nie można tej petycji pozostawić, gdyż padnie zarzut, że nie zostały 

dopełnione czynności. Przedłożona uchwała przekierowuje petycję do Starosty, który musi 

zająć się tą sprawą. (uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu) 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz), przy 1 

głosie ,,przeciwnym’’ (Andrzej Bukowski), przy 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Ireneusz 

Sokołowski) podjęła uchwałę Nr 290/XXXVI/2023 w sprawie przekazania zgodnie z 

właściwością petycji dotyczącej „zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 

wśród lokalnej społeczności”. 

Ad. pkt 28) Przyjęcie protokołu XXXV/23 z dnia 27 stycznia 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XXXV/23 z dnia 27 stycznia 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XXXV/23 z dnia 27 stycznia 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz 

Drągiewicz, Wojciech Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ 

przyjęła protokół Nr XXXV/23 z dnia 27 stycznia 2023 r. 

Ad. pkt 29) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypominał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

za rok 2022 w ustawowym terminie do 30 kwietnia. Druki oświadczeń są do pobrania w 

Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Starostwa. Radni, którzy należą do 

programu Pracownicze Plany Kapitałowe, w skrócie PPK, zgodnie ze stanowiskiem Ministra 

Finansów powinni w oświadczeniu majątkowym, w pozycji dotyczącej posiadanych zasobów 
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pieniężnych wykazać wartości środków zgromadzonych na rachunku PPK według stanu na 

ostatni dzień okresu, za który składane jest oświadczenie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska zawnioskowała o umożliwienie dowozu uczniów z miejscowości 

Kalinowo (Powiat Ełcki) do szkół średnich w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski wyraził niezadowolenie ze sposobu prowadzenia obrad przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu. Powiedział, że podczas dzisiejszych obrad nie miał 

możliwości odniesienia się do wypowiedzi Wicestarosty Augustowskiego. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że chciałby wrócić do kwestii realizacji ul. Rajgrodzkiej w 

Augustowie. Radny powiedział, że padły sformułowania, że Powiat wywiązał się z umowy 

wobec wykonawcy, ale czy Powiat wywiązał z umowy z Gminą Miasta Augustów. Radny 

powiedział, że padły sformułowania o prawach i procedurach na rozwiązanie tej sytuacji. 

Podkreślił, że niezbędna jest rozmowa z Panem Burmistrzem i znalezienie wyjścia z tej 

sytuacji, która będzie zgodna z przepisami prawa. Radny powiedział, że może zorganizować 

takie spotkanie na neutralnym gruncie w Urzędzie Miejskim. 

Starosta powiedział, że Przewodniczący Rady Powiatu prowadzi obrady w sposób 

parlamentarny i pilnuje porządku obrad sesji Rady Powiatu. 

Starosta odniósł się do wniosku Radnej Elżbiety Puczyłowskiej. Powiedział, że  dowóz 

uczniów to nie jest kwestia dobrej woli tylko środków finansowych. Powiat zorganizował 

system komunikacji publicznej opartej o środki publiczne. Autobusy jeżdżą w obrębie 

Powiatu Augustowskiego. Miejscowość Kalinowo leży w Powiecie Ełckim i nie jest proste, aby 

zapewnić taki dowóz. Ta sprawa została już zasygnalizowana przez Radną wcześniej i zlecono 

podjęcie działań w tym zakresie.  

Starosta powiedział, że nie ma takiej potrzeby, aby Radny Michał Kotarski pośredniczył w 

organizacji jakichkolwiek spotkań. Dwukrotnie było kierowane zaproszenie do Pana 

Burmistrza, aby przybył na posiedzenie Zarządu Powiatu i przedstawił członkom Zarządu 

propozycje rozwiązania tej sytuacji. Starosta podkreślił, że Powiat wywiązał się z umowy w 

tym zakresie, w jakim zostało to przyjęte. Nastąpiło opóźnienie, ale nie była to wina Zarządu 

Powiatu ani wykonawcy. Ta sytuacja była sygnalizowana. Niezrozumiałe są propozycje 

Radnego Michała Kotarskiego i mówienie o polach do negocjacji. Należy regulować 

zobowiązania. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że Miasto Augustów nie uregulowało kwestii 

finansowych związanych z montażem oświetlenia na ul. Głowackiego i ul. Rajgrodzkiej. 

Środki finansowe nie wpłynęły do budżetu Powiatu. Radny powiedział, że proponował, aby w 

związku z tym Miasto Gmina Augustów zadeklarowało realizację chodnika na Wypustach w 

Augustowie, natomiast jeżeli nie spotka się to z akceptacją, to może warto byłoby się podjąć 
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remontu ul. Zygmuntowskiej w Augustowie. Jeżeli środki finansowe w wysokości 1,2 mln zł 

nie wystarczą, to może Powiat w takiej sytuacji dołożyłby brakujące środki. 

Starosta odniósł się do wypowiedzi Radnego Mieczysława Sobolewskiego. Powiedział, że ta 

propozycja nie może być zrealizowana, gdyż dwukrotnie Gmina Miasto Augustów nie 

wywiązała się ze swoich zobowiązań przy realizacji inwestycji na terenie miasta. Jest to 

nieuczciwe w stosunku do innych samorządów, z którymi realizowane są działania 

inwestycyjne. W tej sprawie prowadzona była obszerna korespondencja, która pokazuje, że 

sprawa była odwlekana z miesiąca na miesiąc. Starosta zaznaczył, że odpowiada za pracę 

Zarządu Powiatu, rozlicza się przed samorządowcami z terenu Powiatu Augustowskiego i nie 

można jednego samorządu faworyzować w sytuacji, kiedy nie wywiązuje się z przyjętych 

zobowiązań. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że wie w jaki sposób funkcjonuje pomoc finansowa, 

natomiast uważa, że nie można się zamykać na dialog i należy szukać kompromisu, aby obie 

strony były zadowolone. Dodał, że 21 grudnia Powiat poinformował, że będą pewne 

opóźnienia. Zdaniem Radnego, należało dużo wcześniej informować o takiej sytuacji. 

Przewodniczący Rady Powiatu odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego 

powiedział, że wie na czym miałby polegać kompromis pomiędzy Powiatem a Miastem 

Augustów. 

Starosta powiedział, że Powiat nie miał wyjścia i musiał zapłacić ponad 600 tys. zł za 

oświetlenie na ul. Rajgrodzkiej. Radny Michał Kotarski mówił o tym, że 21 grudnia Powiat 

wystąpił do Urzędu Miasta, natomiast reakcja merytoryczna z tamtej strony nastąpiła 21 

marca br., a termin płatności mijał 16 marca. Starosta powiedział, że w samorządzie 

powiatowym pracuje już 21 lat i jest to trzeci taki przypadek. Oprócz dwóch sytuacji z 

Miastem Augustowem, za poprzedniego Starosty miał miejsce przypadek, że samorząd 

gminny nie wywiązał się z zobowiązań. Rozpatrując tę sprawę należy wziąć pod uwagę 

poszanowanie obu stron. Pomimo iż Miasto nie wywiązało się z zobowiązania, na dzisiejszej 

sesji Rada Powiatu udzieliła pomocy finansowej Gminie Miasto Augustów, ponieważ cel był 

słuszny z punktu widzenia społecznego. 

Następnie Starosta i Przewodniczący Rady złożyli życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił ponownie głosu mieszkańcowi Ryszardowi 

Waszkiewiczowi, który powrócił do tematu przekazywania nieruchomości rolnych i leśnych 

na rzecz Skarbu Państwa. W wystąpieniu powiedział o sytuacji, jaka spotkała jego rodzinę, w 

związku z takimi działaniami. Podkreślił, że od wielu lat prowadzi działania, które są 

sprzeciwem wobec tych przepisów. 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył dyskusję. 

Ad. pkt 30) Zakończenie obrad. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 16.20 zamknął obrady XXXVI sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


